
BORRADOR DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  
DE LA CORPORACIÓ CELEBRADA PEL PLE DE L’AJUNTAMENT 

EL DIA 26 DE FEBRER DE 2024

A la vila de Calvià, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, a les deu hores del dia 26 de febrer de 2024,
amb  convocatòria  prèvia  en  forma,  es  reuneixen  a  la  sala  de  plens  de  l’Ajuntament  de  Calvià els
representants dels grups polítics del consistori  que s’esmenten més avall, sota la presidència del batle,
senyor Juan Antonio Amengual Guasp, i amb l’assistència del secretari accidental senyor Juan Castañer
Alemany, a fi de dur a terme la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament.

ASISTENTS:

Batle-President:  Sr. Juan Antonio Amengual Guasp
 

Regidors: Sra. María Isabel Bonet Saum
Sr. Jaime Bujosa Arbona
Sr. Borja Martorell Enseñat
Sra. María Esperanza Catalá Ribó
Sra. Alba Cuenca Cuenca
Sr. Benito Carlos Ferrer Gómez
Sra. Natividad Francés Gárate
Sr. Simón Fuentes Mackintosh
Sra. María Dolores Godoy Alcoy
Sra. Marta López Expósito
Sr. Manuel Mas Sánchez
Sr. Miguel Ángel Máñez González
Sr. Alfonso Molina Jiménez
Sra. Elisa Monserrat Mayol
Sra. Francisca Muñoz Alcaraz
Sra. Bárbara Portells Sabater
Sra. Juana María Prats Vidal
Sr. Juan Recasens Oliver
Sra. María del Carmen Rojano Pérez
Sr. Francisco Javier Tascón Piña
Sra. María Teresa Tena Iturrizaga
Sr. Juan Thomás Quetglas

Excusen la seva 
assistència: Sr. Juan Cuadros Martínez

Sr. Jabo Martínez Rodríguez
 
Interventor acctal.:     Sr. Mateo Rigo Vallori

Secretari acctal.:      Sr. Juan Castañer Alemany 

Aquesta acta s’ha redactat utilitzant l’aplicació informàtica “VideoActa”, i es pot accedir de forma automàtica,
des dels enllaços vinculats que es troben a cada punt de l’ordre del dia, al vídeo de l’acta de la sessió, en el
qual hi ha registrades totes les intervencions. Tant aquesta acta com el vídeo de la sessió s’han enregistrat
electrònicament, d’acord amb la legislació vigent. 

La Sra. Francés Gárate excusa l'assistència dels Sres. Cuadros Martínez i Martínez Rodríguez, atès que no
els hi ha estat possible assistir en haver-se canviat el dia previst de celebració de la sessió.

1.  LECTURA  I  APROVACIÓ  DE  L’ESBORRANY  DE  L’ACTA  CORRESPONENT  A  LA  SESSIÓ
ORDINÀRIA DE DIA 30.01.24.

La corporació plenària, per unanimitat, aprova l’esborrany de l’acta assenyalada.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=1



2.  PROPOSTA  PER  APROVAR  ACATAR  I  COMPLIR  LES  RESOLUCIONS  JUDICIALS  FERMES
DICTADES PER DIFERENTS ÒRGANS JUDICIALS EN EL PERÍODE ENTRE EL 15 DE GENER I EL 9
DE FEBRER DE 2024.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“Las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en  relación con expedientes en los  que el
Ajuntament de Calvià es parte, que han tenido entrada en los Servicios Jurídicos de la Corporación en el
período comprendido entre el 15/01/24 y el 09/02/24 son las siguientes:

JURISDICCIÓN CONTENCIOSO ADMINISTRATIVA

1. Sentencia nº 572/23 de 03/11/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 3 en el
Procedimiento  Abreviado  498/22  en  el  recurso  contencioso  administrativo  interpuesto  por  la
mercantil CAP ADRIANO, S.L.U. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 40/22).

2. Sentencia nº 632/23 de 27/11/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 1 en el
Procedimiento  Abreviado  701/21  en  el  recurso  contencioso  administrativo  interpuesto  por  la
mercantil ROSSLIND, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 64/21).

3. Sentencia nº 315/21 de 11/11/21 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 3 en el
Procedimiento Abreviado 425/19 en el recurso contencioso administrativo interpuesto  por la Sra.
MARíA JOSÉ NAVARRETE AMADOR contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 57/19).

3.1.Sentencia  nº  538/23  de  30/06/23  dictada por  la  Sala  de  lo  Contencioso  Administrativo  del
Tribunal Superior de Justicia de les Illes Balears en el recurso de apelación 172/22 en el recurso
contencioso administrativo interpuesto por la Sra. MARíA JOSÉ NAVARRETE AMADOR contra
el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 57/19).

4. Sentencia nº 582/23 de 13/11/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 3 en el
Procedimiento  Abreviado 547/22  en el  recurso  contencioso administrativo interpuesto  por  el Sr.
ALONSO FORTUNY ZAFORTEZA contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 61/22).

5. Sentencia nº 315/23 de 01/06/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 3 en el
Procedimiento Abreviado 417/20 en el recurso contencioso administrativo interpuesto per la Sra.
CAROLINA Gil PIDAL contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 48/20).

6. Sentencia nº 575/23 de 03/11/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 3 en el
Procedimiento  Abreviado  497/22  en  el  recurso  contencioso  administrativo  interpuesto  por  la
mercantil CAP ADRIANO, S.L.U. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 56/22).

7. Sentencia nº 54/24 de 01/02/24 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 1 en el
Procedimiento  Abreviado 600/23 en el  recurso contencioso administrativo  interpuesto  por  el  Sr.
ALEJANDRO JARA JIMÉNEZ contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ 23/23).

8. Auto nº 463/23 de 19/12/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 2 en el
Procedimiento  Abreviado 406/20 en el  recurso contencioso administrativo  interpuesto  por  el  Sr.
JAVIER MARTÍ RAYA contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ 57/20).

Por todo lo expuesto, y en cumplimiento de las atribuciones que tengo conferidas, previo dictamen de la
Comisión Informativa de Asuntos Generales, se eleva al pleno municipal la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

1. Aprobar acatar y cumplir las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en relación con
expedientes en los que el Ajuntament de Calvià es parte durante el período comprendido entre el
15/01/24 y el 09/02/24.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=2



3. PROPOSTA PER APROVAR PROCEDIR A INCLOURE L'ASSOCIACIÓ ANOMENADA “ASOCIACIÓN
KIDSDAYS” AL REGISTRE MUNICIPAL D'ASSOCIACIONS ASSIGNANT-LI EL NÚMERO D’INSCRIPCIÓ
373.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament  de Calvià, instituint  el  Registre Municipal  d'Associacions,  que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada “ASOCIACIÓN KIDSDAYS” amb NIF número G56939333 ha sol·licitat  la  seva
inscripció en el Registre i a aquest efecte ha presentat la documentació requerida a l'art. 18 de l'esmentada
Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i  no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir  a  incloure  l'Associació  anomenada  “ASOCIACIÓN  KIDSDAYS”  al  registre  Municipal
d'Associacions,  assignant-li  el  número  d’inscripció  373,  amb  els  efectes  establerts  a  l'Ordenança  de
Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió que
es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=3

4. PROPOSTA PER APROVAR EL PLA NORMATIU 2024 D’AQUEST AJUNTAMENT.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

«Vist que es va iniciar per l'Alcaldia expedient per dur a terme l'aprovació del Pla Anual Normatiu d'aquest
Ajuntament.

Vist que s'ha rebut el Pla Anual Normatiu municipal redactat pels Serveis Tècnics Municipals.

Vist l'Informe de Secretaria i de conformitat amb el que es disposa en l'article 22.2.d) de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, per aquesta Batlia es proposa l'adopció del següent,

ACORD

PRIMER.  Aprovar  el  Pla  Anual  Normatiu  2024  d'aquest  Ajuntament  redactat  pels  Serveis  Tècnics
Municipals, que s'adjunta a la present proposta.

SEGON.  Publicar  el  present  acord  al  Portal  de  Transparència  d'aquest  Ajuntament  [adreça
https://www.calvia.com] amb la finalitat de que estigui a  disposició dels interessats.»

El text del Pla és el següent:

«PLA ANUAL NORMATIU 2024

Iniciatives reglamentàries que es preveu que vagin a ser elevades per a la seva aprovació dins l'any 2024:

ÀREA DE BATLIA



Adequació de la normativa a l'Administració electrònica

ÀREA  DE  POLICIA  LOCAL,  PROTECCIÓ  CIVIL,  JOVENTUT,  PARTICIPACIÓ  CIUDADANANA,
CIUTADANS ESTRANGERS I ESDEVENIMENTS.

JOVENTUT

- Modificació del  reglament  que regula l’ús  de les instal·lacions municipals  de l’equipament  juvenil  Es
Generador, per tal d’adaptar-la a la planificació estratègica del nou equip de Govern.
- Modificació de l'ordenança fiscal reguladora del preu públic per a la prestació de serveis a la instal·lació
municipal equipament juvenil “Es Generador” i per a la prestació de serveis pel servei de Joventut, per tal
d’adaptar-la a la planificació estratègica del nou equip de Govern.

PARTICIPACIÓ CIUTADANA

- Modificació de l’ordenança de Participació ciutadana per adaptar-la a la Llei 11/2019, de 8 de març, de
voluntariat  de les Illes Balears i  ampliar l’àmbit subjectiu de la norma, estenent els seus efectes a les
entitats  sense  ànim de  lucre  amb àmbit  d’actuació  en  el  terme  municipal.  Així  mateix,  es  preveu  la
modificació de l’ordenança per tal d’adaptar-la a la planificació estratègica del nou equip de Govern.
-  Protocol  de  cessió  d'ús  de  locals  i  instal·lacions  municipals  gestionats  pel  servei  de  Participació
Ciutadana.

POLICIA

- Modificación de las cuantías de los precios públicos de la Ordenanza Fiscal reguladora de los precios
públicos por la utilización de las instalaciones de la galería de tiro de la Policía Local de Calvià.
- Modificación de las cuantías de las tasas de la Ordenanza fiscal reguladora de la tasa por servicios
especiales motivados por espectáculos, transportes y otros.  
- Modificación de las cuantías de las sanciones del catálogo de infracciones y sanciones de la Ordenanza
para el fomento de la convivencia de Calvià.

PROTECCIÓ CIVIL

- Modificació del Reglament de l’Agrupació de Protecció Civil de Calvià. 

ÀREA DE  SERVEIS  GENERALS,  INFORMÀTICA I  INNOVACIÓ,  COMUNICACIÓ,  TRANSPARÈNCIA,
COORDINACIÓ MUNICIPAL I EDUCACIÓ:

SERVEIS GENERALS (Secretaria)

- Reglament d’arxiu
- Reglament de població
- Ordenança municipal d’administració electrònica

EDUCACIÓ (IMEB)

- Ordenança reguladora del Preu públic per a la prestació de serveis a les escoles municipals d’educació
infantil.

ÀREA DE MANTENIMENT, SERVEIS URBANS, CULTURA, MÓN RURAL I BENESTAR ANIMAL.

SERVEIS URBANS

- Modificar la prestació patrimonial no tributària  del servei de recollida, tractament i eliminació de residus.
-  Aprovació  d’una  prestació  patrimonial  no  tributària  per  al  servei  d’aigua  regenerada  derivada  de  la
concessió pròpia d’aigua depurada.



- Aprovació d’un nou Preu “públic/privat" per al servei d'aigua regenerada derivada d’altres concessions
d’aigua depurada.

- Modificar l’ordenança municipal de mobilitat.

CULTURA

- no se’n preveu cap.

ÀREA D'HABITATGE, URBANISME, PLANEJAMENT I PATRIMONI 

URBANISME

- Aprovació definitiva de l’ordenança municipal reguladora de l'informe d'avaluació dels edificis.

ÀREA DE VIES I OBRES, TRANSICIÓ ENERGÈTICA, MEDI AMBIENT I CANVI CLIMÀTIC

MEDI AMBIENT

- Actualització i adequació de Reglament i OOMM de Benestar i Tinença d'animals de l'entorn humà a la
nova llei estatal . 
- Nou Reglament per regular les colònies felines al municipi. 
- Modificacions al Reglament de Subvencions a la Pagesía i al Món Rural. 
- Nova Ordenança municipal de Regulació d'usos i activitats de la finca Galatzó. 
- Modificació del Reglament que regula la entrega dels Premis de Medi Ambient . 

ÀREA DE TURISME, PLATGES I LITORAL, COMERÇ, ACTIVITATS, INFRACCIONS I SANCIONS

PLATGES I LITORAL

- Redacció de l’ordenança de platges.
- Redacció de l’ordenança de plages sense fum.

COMERÇ

- Modificació del Reglament de Mercats.
- Modificació del Reglament regulador per a l'organització, instal·lació i muntatge dels mercats periòdics i
temporals en el terme de Calvià. 

ÀREA DE SERVEIS SOCIALS, GENT GRAN, FAMILIA I IGUALTAT 

DESENVOLUPAMENT SOCIAL SERVEI D'INTERVENCIÓ SOCIAL I GENT GRAN

-Tramitació nova ordenança de prestacions domiciliàries que inclourà el nou servei de respir a domicili i
modificarà o derogarà les següents:
     • Reglament Servei de menjar a domicili.
   • Ordenança reguladora del Servei d'Ajuda a domicili i del Servei de teleassistència domiciliària.
-Tramitar una única ordenança reguladora del preu públic de prestacions domiciliàries, inclòs el servei de
respir, el servei de teleasistència i altres serveis que es puguin crear, derogarà les següents:
     • Ordenança reguladora del preu públic per la prestació del servei de menjar a domicili.
     • Ordenança reguladora del preu públic la prestació del servei d'ajuda a domicili.
- Derogar la Ordenança Reguladora de la targeta municipal de famílies nombroses del municipi de Calvià.

SERVEI DE BENESTAR SOCIAL
- Tramitació nou reglament de prestacions econòmiques d'urgència social.



ÀREA D'ECONOMIA, CONTRACTACIÓ I ESPORTS

ESPORTS

-  Ordenança  reguladora  del  Preu  públic  per  a  la  prestació  de  serveis  a  les  instal·lacions  esportives
municipals.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda estimada per majoria de tretze vots a favor i nou abstencions.
Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy,
Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del
grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena
Iturrizaga).  I  les  abstencions dels regidors  del  grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca,  Francés Gárate,
senyors Martorell Enseñat, Máñez Gónzález, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater,
senyor Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=4

5.  PROPOSTA PER APROVAR EL PLA ANUAL DE   CONTRACTACIÓ   CORRESPONENT A L’EXERCICI  
2024.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“Vist  que  s'ha  iniciat  expedient  per  dur  a  terme  l'aprovació  del  Pla  Anual  de  Contractació  d'aquest
Ajuntament. 

Vist que s'ha rebut el Pla Anual Contractació municipal redactat pels Serveis Tècnics Municipals. 

Vist l'Informe de data de 12 de febrer de 2024 i de conformitat amb el que es disposa en l'article 22.2.d) de
la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, el Ple a proposta de la Comissió
Informativa, es proposa l'adopció del següent,
ACORD 

PRIMER. Aprovar el Pla Anual de Contractació d'aquest Ajuntament, corresponent a l'exercici 2024, redactat
pels Serveis Tècnics Municipals i que acompanya el present acord.

SEGON.  Publicar  el  present  acord  al  Portal  de  la  Transparència  d'aquest  Ajuntament  [adreça
https://www.calvia.com] i al seu Perfil del Contractant, allotjat a la Plataforma de Contractació del Sector
Públic, amb la finalitat de donar a conèixer de manera anticipada la informació de comprèn el Pla a les
persones interessades.”

El text del Pla és el següent:



Objecte del contracte

INFORMATICA Batle Maig 2024 Serveis

Serveis de Telefonia mòbil Obert amb

360.000,00 €

INFORMATICA Batle feb-24 Serveis
Obert amb

480.000,00 €

INFORMATICA Batle juny-24 Serveis
Obert amb

30.000,00 €

Batle abr-24 Serveis
servicio comida domicilio Obert amb

740.000,00 €

Batle
abr-24 Serveis Prevenció socioeduca.va Obert amb 396.000,00   

Batle dic-23 Serveis
Obert amb

350.123,00 €

Par.cipació ciutadana Batle nov-23 Serveis
Obert amb

705.408,00 €

redacció documentació tècnica tra

Par.cipació ciutadana Batle jun-24 Serveis
Lloguer local a Palmanova Obert amb

65.000,00 €

Medio ambiente Alcalde 01/24 Servicios 430.000,00 €

Medio ambiente Alcalde 10/24 obras 8.000.000,00 €

Medio ambiente Alcalde 05/24 obras 300.000,00 €

Secretaria Batle abr-24 Serveis Serveis postals Obert amb
1.920.000,00 €

Serveis econòmics Batle Gener 2024 Subministrament
Obert amb

760.000,00 €

Serveis econòmics Batle Gener 2024 Serveis
Obert amb

200.000,00 €

Serveis econòmics Batle Gener 2024 Serveis
Obert amb

200.000,00 €

3 - Litoral Alcalde mar-24 Obert
Abierto

31.317,00 €

3 - Litoral Alcalde 45413 Obert Auditorias cer.ficación Q playas Abierto 10000

Unitat impulsora 
del procediment

Data estimada 
de presentació 
de la 
documentació 
a contractació

Tipus de 
contracte

Procediment de 
contractació

Valor estimat 
del contracteÒrgan de 

contractació

diversos criteris 
d'adjudicació

Serveis de Seguretat ges.onad a, 
eguretat endpoint i consultoria 
en matèria de ciberseguretat

diversos criteris 
d'adjudicació

Servei de ges.ó d'una 
oplataforma marketplace 
municipal

diversos criteris 
d'adjudicació

Intervenció social i 
Gent gran diversos criteris 

d'adjudicació

Intervenció social i 
Gent gran

diversos criteris 
d'adjudicació

Intervenció social i 
Gent gran

Formació teòrico pràc.ca 
adquisició habilitats sociolaborals

diversos criteris 
d'adjudicació

Ges.o plataforma markplace 
municipal

diversos criteris 
d'adjudicació

diversos criteris 
d'adjudicació

Redacción del proyecto de 
ejecución, dirección de obra y 
dirección de ejecución de obra 
de la rehabilitación de las casas 

de Galatzó como centro de 
innovación ambiental y transición 

ecológica conforme a las 
exigencias del Plan de Impulso a 

la Rehabilitación de Edificios 
Públicos (PIREP)

Abierto con varios 
criterios de 

adjudicación

Ejecución de obra de la 
rehabilitación de las casas de 

Galatzó como centro de 
innovación ambiental y transición 

ecológica  (PIREP local)

Abierto con varios 
criterios de 

adjudicación

BT para la Finca Pública Galatzó y 
de demolición parcial de caseta 

de Transformador existente.

Abierto con varios 
criterios de 

adjudicación

diversos criteris 
d'adjudicació

Programa comptabilitat 
administració Local

diversos criteris 
d'adjudicació

Elaboració, rec.ficació inventari 
municipal comptable

diversos criteris 
d'adjudicació

Pla anual auditoria OO.AA i 
emprese municiplas

diversos criteris 
d'adjudicació

Suministro material PMR ( Sillas 
anfibiias, andadores ... )



Sotmesa a votació la proposta anterior, queda estimada per majoria de tretze vots a favor i nou abstencions.
Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy,
Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del
grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena
Iturrizaga).  I  les  abstencions dels regidors  del  grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca,  Francés Gárate,
senyors Martorell Enseñat, Máñez Gónzález, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater,
senyor Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=5

6.  PROPOSTA  PER  APROVAR  NOMENAR  ELS  REPRESENTANTS  DE  L’AJUNTAMENT  EN  EL
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

L’article  8.4.b del  Decret  10/2003,  de 14 de febrer,  de regulació dels  consells  escolars insulars i  dels
consells escolars municipals de les Illes Balears determina que entre els vocals d’aquest òrgan, n’hi haurà
en representació dels propis Ajuntaments.

Dia 17 de juny de 2023 es va constituir la nova corporació municipal per al període 2023-2027, per la qual
cosa  s’han  de  designar  els  seus  representants  en  el  Consell  Escolar  Municipal  de  Calvià,  òrgan
d’assessorament, consulta, proposta i participació de la comunitat educativa en l’àmbit de l’ensenyament
no universitari del municipi.

A la sessió del Ple de dia 20 d'abril de 2012, la corporació va aprovar definitivament la creació del Consell
Escolar Municipal de Calvià i el seu Reglament d'organització i funcionament (ROF).

El ROF determina, a l'article 4.2.a, que la corporació municipal haurà de nomenar set representants a
aquest òrgan i que, d'entre aquests, n'hi haurà d'haver un de cada grup municipal i representants dels
diferents serveis municipals amb incidència en els centres educatius del municipi.

L'article 5.3 determina que el nomenament i cessament dels vocals i dels seus suplents s'haurà de fer per
acord del Ple de l'Ajuntament, en el cas dels representants de la corporació municipal.

L'article  18.1  determina que  el  vicepresident  és  designat  per  acord  de  Ple  de  l'Ajuntament  entre  els
membres del Consell Escolar Municipal.

Conseqüentment, propòs a la Corporació plenària l'adopció dels següents acords:

1. Nomenar representants de l'Ajuntament en el Consell Escolar Municipal a:

En representació del grup municipal PP:
Titular: Sra. Isabel Bonet Saum; Suplent: Sr. Javier Tascón Piña

En representació del grup municipal VOX:
Titular: Sra. Mª Teresa Tena Iturrizaga; Suplent: Sra. Juana Maria Prats Vidal

En representació del grupo municipal PSOE:
Titular: Sr. Borja Martorell Enseñat; Suplent: Sra. Natividad Francés Gárate

En representació dels serveis municipals:
Titular: Sr. Néstor García-Muñoz Moreno Suplent: Sra. Mª. Antonia Fiol Mercadal
Titular: Sr. Carlos Veny Belmar Suplent: Sr. Jaume Thomas Calafat
Titular: Sra. Mónica Molina Magaña Suplent: Sra. Concepción Casado Mena
Titular: Sr. Antonio Jesús Galmés Ginard Suplent: Sr. Manuel Calvo Trias

2. Nomenar vicepresidenta del Consell Escolar Municipal a la Sra. Isabel Bonet Saum.»



Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=6

7.  PROPOSTA PER APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL DE
PROTECCIÓ DEL MEDI AMBIENT CONTRA LA CONTAMINACIÓ PER RENOUS I VIBRACIONS.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

«I) ANTECEDENTES:

1º. La  Ordenanza  municipal  de  protección  del  medio  ambiente  contra  la  contaminación  por  ruidos  y
vibraciones  se  aprobó  definitivamente  por  el  Pleno  Municipal  en  fecha  27/03/2014  (B.O.I.B  nº  46  de
05/04/2014).

2º. El Pleno Municipal, en sesión celebrada el 29/04/2015, aprobó  definitivamente la modificación de la
referida Ordenanza Municipal (B.O.I.B nº 69 de 07/05/2015). En el B.O.I.B nº 76 de 21/05/2015 se publicó
una corrección de errores materiales.

3º. El 30/07/2015 el Pleno Municipal aprobó inicialmente la modificación de la citada Ordenanza Municipal.
Como quiera que durante el trámite de información pública no se presentaron alegaciones, por Resolución
de la Alcaldía de  02/10/2015 se  elevó a definitivo  el  acuerdo de aprobación  inicial  (B.O.I.B nº  149 de
10/10/2015).

4º. El Pleno Municipal, en sesión celebrada en fecha 26/11/2020, aprobó definitivamente la modificación de
la mencionada Ordenanza Municipal (B.O.I.B nº 4 de 09/01/2021).

II) JUSTIFICACIÓN DE LA MODIFICACIÓN:

El  artículo  23.8  de  la  vigente  Ordenanza  Municipal  de  protección  del  medio  ambiente  contra  la
contaminación por ruidos y vibraciones dispone:

8.- Con independencia del estricto cumplimiento de las normas contenidas en los anteriores apartados, y
atendidas  las  características  de  especial  sensibilidad  acústica  del  municipio  de  Calvià  por  su  carácter
turístico, en las zonas de gran afluencia turística definidas de acuerdo con lo que prevé el artículo 21 de la
Ley 11/2014, de 15 de octubre, de Comercio de las Illes Balears, entre los días 1 de mayo y 31 de octubre
de cada año, el horario de trabajo estará comprendido entre las 10.30 y las 13.00 horas los días laborables,
de lunes a viernes. La anterior prescripción de limitación horaria sólo será exigible a aquellas obras que, por
su entidad o naturaleza, implican la utilización de medios mecánicos o herramientas de trabajo que, por sus
propias características y, con independencia de su inclusión o no en los anexos del Real Decreto 212/2002,
de 22 de febrero,  por  el  que se regulan las emisiones sonoras en el  entorno debidas a determinadas
máquinas de uso al aire libre, producen ruidos o vibraciones molestas de difícil o imposible corrección, como
pueden  ser  martillos  neumáticos,  compresores,  picadoras,  grúas,  excavadoras,  hormigoneras,  sierras
mecánicas, perforadores, vehículos pesados y otros similares; puesto que todos estos emisores acústicos
tienen un nivel de potencia acústica (Lw) muy superior a los límites establecidos en esta Ordenanza, por lo
que se considera necesario 
stablecer medidas de prevención de la contaminación acústica, de acuerdo con lo previsto en el artículo 18
de la Ley 37/2003, de 17 de noviembre, del ruido y en la disposición adicional única del referido Real
Decreto 212/2002.

Por el arquitecto municipal D. José María Fontenla Esquivias se redactó, en fecha 02/02/2024, un informe
que  justifica  la  modificación  de  la  Ordenanza  municipal.  Tal  como  se  indica  en  dicho  informe,  esta
Ordenanza municipal tiene por objeto regular las medidas y los instrumentos necesarios para prevenir y
corregir la contaminación acústica en el término municipal, a fin de evitar y reducir los daños y molestias que
pueda ocasionar a las personas, a los bienes o al medio ambiente. Por este motivo se considera necesario
extender la restricción horaria para la ejecución de obras en la época estival a la urbanización de Costa d’en
Blanes situada al norte de la autopista MA-1 y a los núcleos tradicionales de Calvià y Es Capdellà, de tal
forma que el horario de trabajo durante los meses de julio y agosto será el comprendido entre las 10:30 h y
las 13:00 h los días laborables, de lunes a viernes. Así mismo se sustituye “La anterior prescripción de



limitación horaria sólo será exigible…”  por “Las anteriores prescripciones de limitación horaria sólo serán
exigibles…”

Por  otra  parte,  respecto  de  los  medios  mecánicos  o  herramientas  de  trabajo  que,  por  sus  propias
características y, con independencia de su inclusión o no en los anexos del Real Decreto 212/2002, de 22
de febrero, por el que se regulan las emisiones sonoras en el entorno debidas a determinadas máquinas de
uso al aire libre, producen ruidos o vibraciones molestas de difícil  o imposible corrección, se elimina la
referencia  que  se  hace  a  título  de  ejemplo,  de  martillos  neumáticos,  compresores,  picadoras,  grúas,
excavadoras,  hormigoneras,  sierras mecánicas,  perforadores,  vehículos pesados y otros similares,  para
incorporar una tabla ilustrativa del tipo de actividad y de los medios mecánicos o herramientas que se
utilizan para cada  actividad:

ACTIVIDAD FUENTES MÁS  COMUNES
Máquinas-herramientas obra de

paleta
Sierras mecánicas, máquina disco

Movimientos de tierras
Maquinaria pesada: cargadoras, excavadoras, rodillos compactadores,

motoniveladores, compresores, etc.

Cimentación
Pilotadoras, cucharas hidráulicas, cucharas mecánicas, extractores

hidráulicos, hidrofresas, martillos pneumáticos
Maquinaria de obra Equipos pesados, picadores, taladroras, vibradores, compactadores

Estructuras de hierro y acero en
obra

Maquinaria vibrante: cizallas, dobladoras, mesas de corte

Carpintería de madera Sierras y lijadoras
Transporte de materiales y otros

medios auxiliares
Carretillas elevadoras, bombas de hormigón, compresores

La anterior tabla no contiene una lista cerrada, ya que se incluye cualquier otra herramienta o maquinaria
que produzca ruidos o vibraciones molestas de difícil reparación o imposible corrección.

III) CONSIDERACIONES JURÍDICAS:

1ª. La Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local, en su artículo 4.1 reconoce a
los  municipios,  provincias  e  islas  diferentes  potestades,  entre  las  que  se  encuentra  la  potestad
reglamentaria.

2ª. El artículo 102 de la Ley 20/2006, de 15 de diciembre, municipal y de régimen local de las Illes Balears
regula el procedimiento de elaboración y aprobación de reglamentos y ordenanzas:
a) Aprobación inicial por el pleno de la entidad local.
b) Información pública, previo anuncio en la sección correspondiente del Butlletí Oficial de les Illes Balears y
en el tablón de anuncios de la entidad del acuerdo de aprobación inicial, por el plazo mínimo de treinta días,
en que la vecindad y las personas legítimamente interesadas pueden examinar el expediente y formular
reclamaciones, reparos u observaciones.
c)  Audiencia previa a las asociaciones vecinales y de defensa de las personas consumidoras y usuarias
establecidas en su ámbito territorial que estén inscritas en el registro municipal de asociaciones vecinales y
cuyos fines guarden relación directa con el objeto de la disposición.
d) Resolución de las reclamaciones, reparos u observaciones y aprobación definitiva por el pleno. Si no se
ha  presentado  ninguna  reclamación  o  sugerencia,  el  acuerdo  inicialmente  adoptado  se  entenderá
definitivamente aprobado sin necesidad de nuevo acuerdo expreso.
e) Para la modificación de las ordenanzas y los reglamentos deberán seguirse los mismos trámites que para
su aprobación.

3ª. El artículo 7e) de la Ley 19/2013, de 9 de diciembre, de transparencia, acceso a la información pública y
buen gobierno exige que las Administraciones Públicas publiquen, en el ámbito de sus competencias, los
documentos  que,  conforme  a  la  legislación  sectorial  vigente,  deban  ser  sometidos  a  un  período  de
información pública durante su tramitación. De acuerdo con el artículo 5.4 de esta Ley, la información sujeta
a las obligaciones de transparencia será publicada en las correspondientes sedes electrónicas o páginas
web.
4ª.  En cuanto a la entrada en vigor de los reglamentos y ordenanzas, el artículo 103 de la Ley 20/2006
establece:
� 1.  Los  reglamentos  y  las  ordenanzas,  incluidos  los  contenidos  normativos  de  los  planes
urbanísticos, no entran en vigor hasta que no se hayan publicado 



� íntegramente en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, y hasta que no haya transcurrido el plazo que
señala el artículo 113 de esta ley.

� 2.  Las ordenanzas fiscales entran en vigor cuando se hayan publicado íntegramente el acuerdo
definitivo y el texto de las mismas en el citado boletín, a no ser que se demore su aplicación a una fecha
posterior.
El artículo 103.1 se remite al artículo 113 para determinar el plazo de entrada en vigor de los reglamentos y
ordenanzas  aprobados  definitivamente.  Este  precepto  prevé  un  plazo  de  15  días  hábiles  para  que  el
Gobierno de las Illes Balears, el consejo correspondiente o la delegación del Gobierno puedan hacer uso
del requerimiento de anulación del acto o acuerdo aprobado definitivamente en el supuesto de que incurra
en infracción  del  ordenamiento  jurídico.  En consecuencia,  el  acto  o  acuerdo entrará  en vigor  una vez
transcurridos 15 días hábiles a contar desde la fecha de comunicación del mismo al Gobierno, consejo
correspondiente o delegación del Gobierno.

5ª. El Pleno Municipal tiene atribuida la competencia para la aprobación del reglamento orgánico y de las
ordenanzas (artículo 22.2.d) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local ).

A la vista de lo expuesto, procede someter al Pleno Municipal el siguiente ACUERDO:

1º. Aprobar inicialmente la modificación del artículo 23.8 de la Ordenanza municipal de protección del medio
ambiente contra la contaminación por ruidos y vibraciones, con el objeto de extender la restricción horaria
para la realización de obras en la época estival a la urbanización de Costa d’en Blanes situada al norte de la
autopista MA-1 y a los núcleos tradicionales de Calvià y Es Capdellà, aunque únicamente los meses de julio
y agosto, de tal forma que el horario de trabajo durante los citados meses será el comprendido entre las
10:30 h y las 13:00 h los días laborables, de lunes a viernes. Esta limitación horaria se aplica a aquellas
obras que, por su entidad o naturaleza, implican la utilización de medios mecánicos o herramientas de
trabajo que, por sus propias características y, con independencia de su inclusión o no en los anexos del
Real  Decreto  212/2002,  de 22 de febrero,  por  el  que  se regulan  las  emisiones sonoras en  el  entorno
debidas a determinadas máquinas de uso al aire libre, producen ruidos o vibraciones molestas de difícil o
imposible  corrección.  Asimismo,  se  introduce  una  lista  no  cerrada  de  maquinaria  y  herramientas  que
producen ruidos o vibraciones molestas de difícil o imposible corrección.

2º.   Proceder a la publicación de este acuerdo en el B.O.I.B, en el tablón de anuncios del Ayuntamiento
(artículo 102 de la Ley 20/2006, de 15 de diciembre, municipal y de régimen local de las Illes Balears) y en
la página web del Ayuntamiento (artículo 7e) y 5.4 de la Ley 19/2013, de 9 de diciembre, de transparencia,
acceso a  la  información  pública  y  buen gobierno)  para  que las  personas interesadas puedan formular
alegaciones en el plazo de 30 dias hábiles.

3º. El acuerdo de aprobación inicial se elevará a definitivo si durante el trámite de información pública no se
presentan alegaciones.

4º.Facultar a la Alcaldía para que adopte cuentas resoluciones correspondan en ejecución de los anteriores
acuerdos.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=7

8.  PROPOSTA PER  APROVAR  LES  CONDICIONS  D’APLICACIÓ  DEL  DECRET  LLEI  6/2023  DE  2
D’OCTUBRE  DE  MESURES  URGENTS  EN  MATÈRIA  D’HABITATGE  AL  TERME  MUNICIPAL  DE
CALVIÀ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“ANTECEDENTS

1r. El Decret Llei 6/2023, de 2 d'octubre, de mesures urgents en matèria d'habitatge (BOIB núm. 135 de 3
d’octubre de 2023) té per objecte l'adopció de mesures extraordinàries i urgents per augmentar l'oferta d'ha-
bitatge a un preu assequible a la ciutadania de les Illes Balears. La disposició addicional primera del decret



esmentat, afegeix cinc noves disposicions addicionals a la Llei 12/2017, de 29 de desembre, d'urbanisme de
les Illes Balears (d’ara en endavant LUIB).

2n. La disposició addicional primera del Decret Llei 6/2023, de 2 d'octubre, afegeix la nova disposició addi-
cional dissetena de la LUIB configurant una norma temporal per facilitar la reconversió de locals existents en
habitatges i permetent, en termes generals, el canvi d'ús a residencial de locals comercials, oficines o qual-
sevol definició anàloga així reconeguda en el planejament, en aquells immobles situats en edificacions exis-
tents al sòl urbà, en els quals estigui permès pel planejament urbanístic l'ús residencial plurifamiliar, quedant
exonerades del compliment de l'Índex d'Intensitat Residencial que determina el planejament i de la reserva
obligatòria d'aparcament, fins a una densitat màxima d'un habitatge per cada 60 m de superfície edificable
residencial de la parcel·la permesa pel planejament.

3r. L’apartat segon de la disposició addicional primera del Decret Llei 6/2023, afegeix també la nova disposi-
ció addicional divuitena de la LUIB, on es determina la possibilitat  temporal de modificació de densitat d’ha-
bitatges i per facilitar la divisió d’habitatges unifamiliars entre mitgeres. 

4t. La disposició addicional primera apartat quart del Decret Llei 6/2023, inclou la nova disposició addicional
vintena de la LUIB, la qual estableix una norma temporal de canvi d'ús i d'aprofitament als terrenys qualifica-
ts com a equipaments públics i privats. En termes generals, a les parcel·les situades a sòl urbà amb una
qualificació de dotacional i que encara no hagi estat desenvolupat, la norma permet a més de l'equipament,
l'ús residencial destinat a habitatge protegit en règim de lloguer (en el cas dels equipaments públics EQ-P) i
d’habitatge de preu limitat (en el cas dels equipaments privats EQ-R). 

5è. L’apartat cinquè de la disposició addicional esmentada, també incorpora la nova redacció de la disposi-
ció addicional vint-i-unena de la LUIB, establint la possibilitat d'incrementar les alçades màximes permeses
pel planejament urbanístic, per a un aprofitament més gran del sòl i harmonitzar el conjunt edificatori; i per-
met, en termes generals i de manera temporal, als terrenys classificats com a sòl urbà on l'ús plurifamiliar
estigui permès, les actuacions encaminades a harmonitzar les alçades de les edificacions de la illeta o, si no
n'hi ha, del tram de carrer de què es tracti. L'alçada màxima autoritzable podrà superar en un 50 % l'alçària
mitjana de les edificacions de la illeta o, si no n'hi ha, del tram de carrer, calculada segons un nombre sencer
per defecte a partir de les permeses, o de les existents si aquestes fossin superiors, sense superar en cap
cas l’alçada de l'edifici més alt. El nombre d'habitatges autoritzable en cada actuació serà el sencer per de-
fecte que resulta de dividir per 60 la superfície construïda d'aquesta.

6è. El Decret Llei 6/2023, de 2 d’octubre, modifica també la Llei 8/2012, de 19 de juliol, del turisme de les
Illes Balears, en relació a la reconversió i canvi d'ús a residencial.

7è. Les noves disposicions addicionals de la LUIB són d'eficàcia immediata, de forma que, sense necessitat
de modificar el planejament, els beneficiats poden acollir-se a aquestes mesures a través del procediment
regulat per a l'obtenció de les pertinents autoritzacions que, segons el cas, serà la llicència urbanística pre-
ceptiva per a l'inici de les obres amb la corresponent llicència de primera ocupació per al final d'obra o a tra-
vés del règim excepcional de declaració responsable (obres que no comportin nova planta o ampliació) per
a l'inici de les obres amb la preceptiva llicència de primera ocupació per al procediment de final d'obra que
estableix la LUIB. 

9è. Considerant que el Decret Llei 6/2023, constitueix una norma temporal de naturalesa urbanística que
afecta al planejament urbanístic municipal d'aplicació directa en els termes de l'article 61 de la LUIB, es de-
termina que els ajuntaments dins l'àmbit de les seves competències podran acordar mitjançant acord de Ple,
la no aplicació d'aquesta disposició, o exceptuar la seva aplicació en determinats àmbits degudament justifi-
cats.

10è. Segons el que estableix la disposició addicional sisena del Decret Llei 6/2023, quan per les seves ca-
racterístiques específiques una actuació de les previstes aquesta norma incorri en un supòsit d'actuació de
dotació de les previstes a l'article 23 i concordants de la Llei 12/2017, de 29 de desembre, d'urbanisme de



les Illes Balears, amb caràcter general s'ha de considerar que resulta físicament impossible materialitzar en
el seu àmbit les cessions de terrenys destinats a dotacions públiques que, si s'escau, resultessin exigibles, i
és sempre factible, per tant, la compensació en metàl·lic a què fa referència l'apartat 5.b) de l'article 29 de la
Llei d'urbanisme de les Illes Balears.

11è. Els expedients de llicències municipals que es tramitin en virtut de l’aplicació del Decret Llei 6/2023, te-
nen caràcter d’urgència als efectes dels procediments d’atorgament d’aquestes.
Per tot lo exposat, i d’acord amb el Decret Llei 6/2023, de 2 d'octubre, de mesures urgents en matèria d'ha-
bitatge (BOIB núm. 135 de 3 d’octubre de 2023), una vegada realitzat l’estudi tècnic corresponent, l’Ajunta-
ment de Calvià en l’exercici de les seves competències modera l’aplicabilitat del Decret Llei esmentat i es
proposa acordar les següents:

CONDICIONS RELATIVES A L’APLICACIÓ DEL DECRET LLEI 6/2023, DE 3 D’OCTUBRE DE MESURES
URGENTS EN MATÈRIA D’HABITATGE
    
1. Disposició addicional dissetena de la Llei 12/2017 de 29 de desembre, d’urbanisme de les Illes Balears.
Norma temporal per a facilitar la reconversió de locals existents en habitatges, aplicat al terme municipal de
Calvià (qualificacions RP, RP-C i RA-N).
        1.1 S’exceptua l’aplicació de la norma esmentada als locals de planta baixa que donin façana als eixos
comercials que s’assenyalen a la documentació gràfica adjunta per tal de garantir la permanència de l‘ús co-
mercial a nivell de carrer (annex I; documentació gràfica, i annex II; relació de carrers).
    
2. Disposició addicional divuitena de la Llei 12/2017 de 29 de desembre, d’Urbanisme de les Illes balears.
Norma temporal de modificació de densitat d'habitatges (qualificacions RP i RA-N) i per facilitar la divisió
d'habitatges unifamiliars entre mitgeres (qualificació RA) aplicada al terme municipal de Calvià.
        2.1 Atès els articles 10.28 PGU-2012 i 8.07 POD-2023, s’ha de tenir en compte que no es permet la di -
visió d’habitatges unifamiliars entre mitgeres (RA) en el terme municipal de Calvià, i per tant en aquest sentit
no serà d’aplicació la present norma.
    
3. Disposició addicional vintena de la Llei 12/2017, de 29 de desembre d’Urbanisme de les Illes Balears.
Norma temporal de canvi d'ús i d'aprofitament als terrenys qualificats com a equipaments públics (EQ-P) i
privats (EQ-R, EQ-R1 i EQ-RS) aplicada al terme municipal de Calvià.
        3.1 En relació als equipaments públics (EQ-P), s’aplicarà aquesta disposició tenint en compte les se-
güents condicions: 
    
     • L'índex d'intensitat d'ús és d'un habitatge per cada 60 m² de superfície edificable residencial de la par-
cel·la.

    • L’edificabilitat d’aquestes parcel·les serà l’actual que atorga el planejament (art. 10.31 PGU-2012 /art.
8.11 POD-2023).

    • L’alçada màxima serà la que determini el Pla (art. 10.31 PGU-2012 /art. 8.11 POD-2023), no obstant
això, quan l’alçada de la qualificació urbanística majoritària d’allà on s’ubiqui sigui superior, es podrà cons-
truir una planta més de la que estableix el Pla sempre que es compleixin els següents requisits:
 
    • L’edificació es situa sobre una pendent igual o major al 20%.
    • Es justifiqui mitjançant un estudi d’implantació, que les visuals resultants no perjudiquen a  les edifica-
cions confrontants dels solars respecte a les anteriors derivades del planejament.

    • En qualsevol cas, s’han de complir les següents condicions:
  
    • Dotació d’almenys una plaça d’aparcament per habitatge dins la parcel·la. 
    • Enjardinament mínim del 45% de la parcel·la.
    • Presentació d’un estudi econòmic amb determinació de les cessions monetàries i participació pública de
les plusvàlues per increment d’aprofitament segons el cas.



    • Cal garantir la suficiència en dotació de serveis.
    • L’execució de les actuacions derivades del canvi d’ús s’haurà d’assumir per la persona (física o jurídica)
promotora de les obres. 
    • Les intervencions que s’executin hauran de preveure la millor solució en termes de paisatge, mobilitat,
dotació de serveis i altres relacionades que es puguin plantejar.    
        

3.2 En relació als equipaments privats (EQ-R, EQ-R1 i EQ-RS), s’aplicarà aquesta disposició tenint
en compte les següents condicions:
    • L'índex d'intensitat d'ús és d'un habitatge per cada 60 m² de superfície edificable residencial de la parce-
l·la.

    • L’edificabilitat d’aquestes parcel·les serà l’actual que atorga el planejament (art. 10.31 PGU-2012 /art.
8.11 POD-2023). 

    • L’alçada màxima serà la que determini el Pla (art. 10.31 PGU-2012 /art. 8.11 POD-2023), no obstant
això, quan l’alçada de la qualificació urbanística majoritària d’allà on s’ubiqui sigui superior, es podrà cons-
truir una planta més de la que estableix el Pla sempre que es compleixin els següents requisits:
    • L’edificació es situa sobre una pendent igual o major al 20%.
    • Es justifiqui mitjançant un estudi d’implantació, que les visuals resultants no perjudiquen a  les edifica-
cions confrontants dels solars respecte a les anteriors derivades del planejament.

    • En qualsevol cas, s’han de complir les següents condicions: 

    • L’edificabilitat que s’assignarà a l’equipament serà com a mínim, del 10% de la nova edificabilitat que
s’assigni a la parcel·la.  
    • Dotació d’almenys una plaça d’aparcament per habitatge dins la parcel·la. 
    • Enjardinament mínim del 45% de la parcel·la
    • Presentació d’un estudi econòmic amb determinació de les cessions monetàries i participació pública de
les plusvàlues per increment d’aprofitament segons el cas.
    • Cal garantir la suficiència en dotació de serveis.
    • L’execució de les actuacions derivades del canvi d’ús s’haurà d’assumir per la persona promotora de les
obres. 
    • Les intervencions que s’executin hauran de preveure la millor solució en termes de paisatge, mobilitat,
dotació de serveis i altres relacionades que es puguin plantejar.  

    
4. Disposició addicional vint-i-unena de la Llei 12/2017, de 29 de desembre d’urbanisme de les Illes Balears.
Actuacions per permetre el creixement en alçada al terme municipal de Calvià.
        4.1 No es permet l’augment d’alçada màxima i total per damunt dels màxims permesos pel planejament
en cap de les qualificacions de sol urbà al terme municipal de Calvià, excepte allò establert a la disposició
anterior respecte a les parcel·les dotacionals.  
    
5. Llei 8/2012, de 19 de juliol, del turisme de les Illes Balears. Article 78 Reconversió i canvi d'ús a residen-
cial aplicat al terme municipal de Calvià. 
        5.1 Aquest article serà igualment aplicable als edificis inicialment turístics en els que existeix un ús plu-
rifamiliar no incorporat a l’ordenació i el planejament no ho contempla. En aquest sentit s’ha de recordar
l’article 6.03 POD-2023, en relació als edificis residencials inadequats.
S’ha de tenir en compte que aquestes actuacions aniran encaminades preferiblement a la millora de l’espai
públic amb actuacions com: conversions en zones de vianants, creació de zones de relació social (jocs o es-
ports), millora de la qualitat ambiental i paisatgística, introducció de vegetació, creació de refugis climàtics
(contra l’efecte illa de calor), etc.  
En tot allò no inclòs en aquest acord, s’estarà a l'establert al Decret Llei 6/2023, de 2 d'octubre de mesures
urgents en matèria d'habitatge i a la normativa urbanística d’aplicació al terme municipal de Calvià (PGU-
2012 / POD-2023).



Per tot l’exposat, es proposa al Ple de l’ajuntament de Calvià adoptar el següent,

ACORD

1r. Aprovar la proposta de condicions de l'aplicació del Decret Llei 6/2023 de 2 d'octubre, de mesures urgen-
ts en matèria d'habitatge al terme municipal de Calvià, transcrita a la part dispositiva d'aquest acord.

2n. Publicar aquest acord al BOIB i al punt d'accés electrònic d'aquest Ajuntament.

3r. Indicar l'aplicació directa i immediata d'aquest acord des de l'endemà de la publicació d'aquest en el
BOIB.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i nou vots en
contra. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i  Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal i Tena Iturrizaga). Voten en contra els regidors del grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés
Gárate, senyors Martorell  Enseñat,  Máñez Gónzález, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells
Sabater, senyor Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=8

9. MOCIÓ   CONJUNTA PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS DEL PARTIT POPULAR I VOX PER A  
LA DEFENSA DELS AGRICULTORS I RAMADERS ESPANYOLS.

Es dona compte de la següent moció: 

“El sector primario es sin duda uno de los más perjudicados por la agenda verde impuesta por burócratas de
Bruselas y asumida por los sucesivos gobiernos de España, con consecuencias dramáticas para nuestro
municipio, nuestros vecinos y nuestro modo de vida.

El Pacto Verde Europeo es el conjunto de medidas legales, políticas, económicas y financieras mediante las
que, desde las instituciones de la Unión Europea, se está imponiendo una agenda de transformación de las
economías de los estados miembros con el fin de adaptarlas a una serie de objetivos climáticos. El más
importante de ellos, piedra de toque de todo el Pacto, es alcanzar cero emisiones netas de gases de efecto
invernadero para 2050.

Esta estrategia ha sido elaborada a espaldas del Sector Primario español, que es el que está soportando las
peores  consecuencias  de  sus  restricciones,  normas  y  acciones.  Para  su  desarrollo  se  han  elaborado
multitud de normas que recogen exigencias e imposiciones para nuestros productores que han lastrado la
economía y la viabilidad de nuestro sector primario. Entre ellas destacan la Estrategia de la Granja a la
Mesa y la Estrategia de Biodiversidad.

Todas estas normas aprobadas por burócratas han impuesto unos objetivos imposibles de cumplir cuya
única  consecuencia  es  situar  a  nuestro  producto  nacional  frente  a  la  competencia  desleal  de  terceros
países.  Han pretendido desmontar  nuestro sector  primario y  hacernos cada vez más dependientes del
extranjero.

Estas restricciones en el uso de recursos agrícolas tradicionales, fertilizantes, antimicrobianos y pesticidas
en toda la Unión Europea están provocando una reducción de nuestra producción agrícola y de nuestra
competitividad en los mercados de exportación que tienen  como consecuencia una subida de precios que
sufren los hogares y el empobrecimiento de nuestro municipio.

Además, estas estrategias han utilizado lo que tradicionalmente han sido mecanismos de apoyo a distintos
sectores como medida de coacción para que implementen sus agendas ideológicas. Así, la PAC que ha
servido  como  sustento  a  las  actividades  agrícolas  y  de  impulso  a  la  competitividad  está  quedando
progresivamente desplazada por la vinculación de las ayudas a criterios ideológicos ecologistas o, como en
el caso de la última actualización de la PAC, la reversión del 10% de la superficie productiva agraria. La



nueva PAC establece objetivos gravosos para los agricultores y ganaderos españoles. Una PAC con un
40% de su presupuesto destinado a objetivos ambientales no es la más propicia para respaldar al sector en
un contexto de emergencia económica como el actual. Esta medida ya ha generado efectos adversos en el
periodo octubre-diciembre de 2023, con una disminución de 580 millones de euros en las ayudas directas
de la PAC para el campo español, en comparación con el mismo periodo del año anterior.

Esta reducción del apoyo económico al sector primario se ha combinado con la imposición progresiva de
nuevos impuestos, trabas legales y laberintos burocráticos que han llevado a nuestros vecinos agricultores,
ganaderos, pescadores y trabajadores del sector primario en general al borde de la desaparición por el de
costes y el abandono institucional. Del mismo modo, la resolución del Pacto Verde Europeo aprobada en
2020  impulsó  el  endurecimiento  de  las  normas  sobre  bienestar  animal,  que  también  recaen  sobre  la
industria agroalimentaria.

Por si fuera poco, esta situación se está combinando con la permisividad a la importación descontrolada de
productos de terceros países que no cumplen con las normativas a las  que están sometidos nuestros
productores, ya sea en términos ambientales, de calidad o en lo referente a la regulación laboral. Resulta
incoherente exigir medidas coercitivas para el sector primario europeo al mismo tiempo que se autoriza la
entrada de productos procedentes de países que no cumplen con esas mismas exigencias, generando una
competencia desleal con los propios productos comunitarios.

El campo español está atravesando una situación de dificultad que viene provocada por múltiples factores,
como el incremento de los costes de producción; las asfixiantes exigencias burocráticas y regulatorias; la
aplicación de la nueva PAC con más exigencias ambientales que se hacen recaer sobre los agricultores y
ganaderos;  y  la  sequía.  Ello  ha  motivado  que  miles  de  agricultores  y  ganaderos  se  manifiesten  para
reclamar al Gobierno de España y a la Unión Europea un cambio en el Plan Estratégico de la PAC, una
modificación de las medidas ambientalistas y  los  ecorregímenes,  una revisión de la  Ley de la  Cadena
Alimentaria o la derogación de la Ley de Bienestar Animal, son reivindicaciones que el Partido Popular y
VOX comparten, porque las políticas ambientalistas de la Unión Europea, que han sido amparadas y aún
intensificadas por el Gobierno de España, han llevado al sector a una situación insostenible. Las peticiones
del campo español son las mismas que tanto el Partido Popular y VOX llevan años reclamando al Gobierno
de Sánchez. Sin embargo, el Gobierno socialista ha sido el mayor defensor de esas políticas ambientales,
sin atender al componente económico y social, obviando el impacto que tienen en el medio rural. De la
misma manera el Gobierno Socialista ha hecho caso omiso al sector, sin diálogo alguno ni consenso en las
decisiones, lo que ha llevado a los profesionales y organizaciones del sector primario a la movilización.

Los  consejeros  competentes  en  materia  de  agricultura  y  ganadería  del  Partido  Popular  han pedido  al
ministro de agricultura en numerosas ocasiones que se reúna la Conferencia Sectorial  de Agricultura y
Desarrollo Rural de forma extraordinaria, para tratar precisamente los asuntos que el sector está pidiendo,
pero no se ha atendido esta propuesta y se ha negado a sentarse a hablar de los problemas reales del
campo. A lo que VOX también exige que se denuncien las catastróficas consecuencias que han tenido las
políticas europeas para los intereses nacionales y en la defensa del sector primario español.

El  Gobierno,  con sus  acciones,  ha  agravado  la  situación  del  campo.  Ha  negociado  una  PAC que  ha
supuesto menos ingresos y más exigencias ambientales; no ha dado respuesta a la situación de sequía; ha
disparado los costes de producción; no ha adaptado el sistema de seguros agrarios; ha adelantado plazos
por encima de lo exigido por la UE; ha establecido el impuesto al plástico y ha amenazado con un nuevo
impuesto a la producción y distribución.

Los agricultores y ganaderos españoles están sobrellevando unas cargas inasumibles, con unos requisitos y
costes  que  ahogan  sus  beneficios,  que  no  permiten  garantizar  su  rentabilidad  y  ponen  en  riesgo  la
sostenibilidad de sus explotaciones. La acción del Gobierno Socialista  ha llevado al campo a una pérdida
de  competitividad,  disminuyendo  la  producción  en  España  e  incrementando las  importaciones,  cuando
asegurar alimentos de calidad a precios razonables para la ciudadanía debe ser una prioridad.

Nuestros  partidos  defienden  el  campo  y  el  mundo  rural.  Defendemos  a  nuestros  agricultores  y  a  los
ganaderos y  solicitamos al  Gobierno de España un plan de choque con quince medidas de aplicación
inmediata, para dar respuesta a la crisis del sector agrario. En particular, exigimos:



Reivindicar el carácter estratégico del sistema agroalimentario español, su aportación a la economía y la
vida en el ámbito rural.

Reforzar la imagen de España como un país atractivo por la  calidad de sus productos alimentarios,  la
seguridad de sus alimentos y el alto valor de nuestra gastronomía.

Garantizar la producción de alimentos en Europa y no incrementar nuestra dependencia de terceros países

Denunciar ante el  Gobierno de España y las instituciones europeas las graves consecuencias que han
tenido finalmente la Políticas Europeas para la economía española y de nuestro municipio, en especial el
Sector Primario.

Exigir la flexibilización del Plan Estratégico de la Política Agraria Común (PAC), a efectos de reducir los
trámites y revisar los ecorrígemenes.

Promover un Pacto Nacional del Agua que asegure la disponibilidad de agua para cultivos e industrias,
como  garantía  de  seguridad  alimentaria.  Para  ello,  es  necesario  comprometer  una  inversión  en
infraestructuras  para  hacer  frente  a  sequías,  altas  temperaturas  y  control  de  inundaciones,  así  como
modernizar regadíos. Necesitamos que toda la administración haga un esfuerzo para que el sector agrario
disponga de agua en calidad y cantidad suficiente para producir alimentos.

Exigir la revisión de la Ley de la Cadena Alimentaria con el objetivo de garantizar el equilibrio entre los
agentes de la cadena y evitar la inseguridad jurídica.

Mostrarse  favorable  a  la  revisión  de  los  acuerdos  comerciales  con  terceros  países  para  suspender
inmediatamente  aquellos  que  permitan  la  importación  de  productos  que  no  cumplan  las  exigencias
fitosanitarias impuestas a nuestros productores, así como a instar, a través del Gobierno de España, a las
autoridades competentes a no ratificar ningún acuerdo comercial que desproteja a nuestro sector primario.

Reformar el PERTE agroalimentario, a fin de ajustarlo a las características del tejido agroindustrial español.

Exceso de burocracia de las normativas de la UE, estatales. Exigimos una disminución y flexibilización de
las normativas difíciles de asumir que debe cumplir el sector en el período impuesto por la administración.
Los procesos administrativos deben ser más ágiles, más simplificados y con menos burocratización. La
administración  electrónica  también  debe  avanzar  hacia  la  simplicidad  para  poder  ser  realmente
democratizadora.

Revisar  el  Plan  de  Seguros  Agrarios  combinados  para  actualizar  rendimientos  por  hectárea  y  ampliar
coberturas ante problemas de mercados.

Revisar todos aquellos elementos que lastran nuestra competitividad, y que no son exigencia de Europa.

Exigir al Gobierno el compromiso de no crear nuevos impuestos, ni aplicar cargas adicionales a ninguno de
los agentes de la cadena alimentaria.

Suspender el impuesto al plástico, que lleva recaudado más de lo previsto. Rebajar el IVA de los productos
esenciales, incluyendo carne, pescado, conservas y todos los productos lácteos o sus derivados.

Exigir el pago inmediato de las indemnizaciones correspondientes por los daños causados en Francia a los
productos españoles.

Expresar el apoyo y el respeto a las legítimas protestas y reivindicaciones populares que desde el mundo
rural exigen el fin inmediato de las políticas que amenazan gravemente su viabilidad.

Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal Popular y el Grupo Municipal VOX en el Ayuntamiento de Calvià,
presentan las siguientes: 

PROPUESTA DE ACUERDOS

1.  Mostrar  el  apoyo  al  sector  primario  en  Calvià,  a  sus  agricultores  y  ganaderos.  Reivindicamos  su
importancia en el desarrollo de nuestra localidad y Comunidad Autónoma, tanto desde el punto de vista
productivo, económico y social, como medioambiental.



2. Apoyar el plan de choque de 15 medidas que reivindica tanto el Partido Popular como VOX Calviá al que
se refiere esta iniciativa, para hacer frente a la crisis del sistema agrario y agroalimentario español.

3. Solicitar al Gobierno de las Islas Baleares para que inste, a su vez, al Gobierno de España a que adopte
estas medidas con la mayor brevedad posible.”

Sotmesa a votació la moció anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i nou vots en contra.
Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy,
Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del
grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena
Iturrizaga). Voten en contra els regidors del grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés Gárate, senyors
Martorell  Enseñat,  Máñez Gónzález, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater,  senyor
Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=9

10. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE PER A LA DEFENSA DEL SECTOR AGRARI
MALLORQUÍ.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

“Els sectors agrari i pesquer constitueixen un dels principals pilars de l'economia espanyola i sostenen la
balança comercial del nostre país. En els últims 12 mesos, les exportacions agroalimentàries van superar
els  70.000  milions  d'euros.  A conseqüència  de  situacions com la  guerra  a  Ucraïna  o  la  prolongada
sequera (més de dos anys) i la constant elevació de les temperatures, es travessa una difícil situació, que
compromet les produccions i la rendibilitat, i de la qual el Govern d'Espanya és plenament conscient. 

El Govern d'Espanya està fermament compromès amb el sector agrari i el demostra amb fets. Entre els
anys 2022 i 2023 ha habilitat ajudes extraordinàries per un valor superior als 4.000 milions d'euros. Mai
fins ara s'havia mobilitzat tants fons públics de l'Estat en suport al sector primari. A més d'ajudes directes
extraordinàries  (1.400 milions d'euros per a agricultors i  ramaders),  s'han arbitrat  mesures de suport
fiscal, laboral, social, financer i d'ajuda a la contractació d'assegurances agràries, entre altres. Gairebé
1.100 milions d'euros ja estan en mans dels seus beneficiaris, i els restants, corresponents a l'ajuda per a
terres de cultiu de secà, arròs i tomàquet, es començaran a abonar pròximament.

Aquestes ajudes han beneficiat sobretot als sectors ramaders, tant de llet com de carn, que s'han mostrat
més vulnerables  a  les  dificultats  de  la  situació (gairebé 700 milions d'euros),  així  com per  al  sector
citrícola (38,7 milions d'euros). També es van habilitar 300 milions d'euros destinats a pal·liar els efectes
de l'increment del cost dels fertilitzants; així com 5 milions d'euros per al sector apícola. Els agricultors de
cultius herbacis, de secà i de determinats cultius industrials (tomàquet d'indústria i arròs) comptaran amb
268,7  milions  d'euros  per  a  donar-los  suport  per  la  sequera.  Altres  8  milions  d'euros  han  anat  als
productors de la cirera de la Vall del Jerte (Càceres), mentre que altres 81 milions d'euros procedents de
la reserva agrícola -concedits a Espanya per la Comissió Europea- aniran als productors de determinats
cultius llenyosos (fruiters de llavor, d'os, tropicals, cítrics i fruits de pela). 

A més, s'han arbitrat mesures d'abast en matèria fiscal, com a rebaixes en el rendiment net de l'IRPF,
exempcions en l'IBI rústic  per a les explotacions amb pèrdua de rendiment,  entre altres. En matèria
d'ajuda al finançament s'han ampliat els pressupostos per als préstecs bonificats de la línia ICO-MAPA-
SAECA i per a les subvencions d'avals. També es va ampliar el suport a la contractació d'assegurances
agràries. 

Per al 2024 les ajudes sumen 284,5 milions d'euros i eleva de manera considerable el pressupost amb
el qual es va trobar en 2018. En l'àmbit laboral s'han aprovat ajornaments en els pagaments de les
quotes a la Seguretat Social i reduccions en els dos exercicis en el nombre de jornals necessaris per a
accedir  al  subsidi  per desocupació.  En matèria hidràulica,  s'han adoptat  mesures d'exempcions de
cànons d'aigua i reducció de preu d'aigua dessalada per a l'ús agrari. I com va anunciar el ministre
Planas  en  el  Congrés,  durant  la  present  legislatura  es  mantindrà  la  devolució  de  l'impost  sobre
hidrocarburs per al gasoil d'ús agrícola.



Per tot el que s'ha exposat, des del Grup Socialista a l'Ajuntament de Calvià sol·licitem als altres Grups
Municipals, el suport als següents acords:

ACORDS: 

 1. Continuar impulsant i  reforçant el desplegament de polítiques públiques que protegeixin el sector
agrari d'Espanya.

2. Reduir la càrrega administrativa amb la finalitat de simplificar els tràmits burocràtics, per a agricultors,
ramaders i pescadors, complint els mateixos estàndards normatius.

3.  Continuar  assegurant  que  els  productes  que  procedeixen  de  les  importacions  compleixen
rigorosament  amb els  estàndards de  qualitat,  sanitat  i  seguretat  alimentària que ja  compleixen els
productors europeus. En aquesta línia, continuar impulsant, en el si de la Unió Europea, la inclusió de
clàusules mirall en els acords comercials que garanteixi la reciprocitat en el compliment de la normativa
europea de qualitat.

4.  Continuar  estudiant,  analitzant  i  reforçant  el  Pla  Estratègic  de  la  PAC,  per  a  millorar  la  seva
aplicabilitat al nostre país.

5. Reforçar els mitjans humans i tècnics de l'Agència d'Informació i Control Alimentaris (AICA) per a
millorar l'efectiva aplicació de la Llei de la Cadena Alimentària.

6. Impulsar l'elaboració de la Llei d'Agricultura Familiar que estableixi un marc normatiu modernitzat i
que estableixi les bases per al futur de l'agricultura familiar i professional.

7. Impulsar la posada en marxa de l'Estratègia Nacional d'Alimentació. 

8. Impulsar un fòrum de diàleg sobre la ramaderia extensiva, que serveixi  de base per a analitzar la
situació del sector.

9. Consolidar i afermar les mesures d'adequació de la fiscalitat del sector agrari i ramader a la situació
actual i que el Govern d'Espanya va aprovant des de l'any 2022.

10. Manifestem el suport al Pacte Verd Europeu i a les polítiques ambientals de la UE, aplicant-se amb
criteri, prudència, mesurant els seus efectes i oferint amb diàleg i consens, alternatives als agricultors per
a la seva adaptació.

11. Mostrar suport i reconeixement per part d'aquest ajuntament al sector primari, per ser una activitat
essencial per a la societat, tant per la seva importància en el proveïment d'aliments, com per la seva
rellevància en el desenvolupament dels territoris rurals i en la preservació del medi ambient. 

12. Donar trasllat del present acord al president del Govern d'Espanya, presidenta de la comunitat autònoma
de les Illes Balears, i a les Corts Generals.”

Sotmesa a votació la moció anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en contra i nou vots a
favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i  Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal  i  Tena Iturrizaga).  Voten a favor els regidors del  grup PSOE (Senyores Cuenca Cuenca,  Francés
Gárate, senyors Martorell  Enseñat,  Máñez Gónzález, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells
Sabater, senyor Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=10

11.  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE AMB MOTIU DEL 8 DE MARÇ DE 2024  , DIA  
INTERNACIONAL DE LES DONES.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:



“El feminisme és consubstancial a la democràcia i només avançant en igualtat entre dones i homes, i en la
consecució de la plena ciutadania de les dones, aconseguirem que la nostra societat avanci de manera
digna i justa. 

En aquest 2024 el lema triat per les Nacions Unides és "Invertir en les dones: accelerar el progrés". No es
pot progressar sense la meitat de la població, que són les dones, ni a costa d'elles. Tal com expressa
Nacions Unides, "la igualtat de gènere és el major desafiament actual en matèria de drets humans". A més,
"el progrés de les dones és un factor que beneficia a tota la societat". 

El feminisme és una proposta igualitària i emancipadora que apel·la al conjunt de la societat. Cal continuar
impulsant  els  avanços  que  ajuden  a  aconseguir  una  societat  millor,  més  equitativa,  en  definitiva,  més
democràtica. 

Hi ha qui pretén tornar al passat i revertir les conquestes de la lluita feminista. Hi ha qui fins i tot nega la
violència de gènere en contra de tota evidència i  les dramàtiques xifres de dones assassinades per les
seves parelles o exparelles.  El repte més important  de la  democràcia en el  segle XXI  és posar fi  a  la
desigualtat entre homes i dones, i amb el seu més salvatge exponent, la violència masclista.

No hi ha res més prioritari en l'agenda d'un Estat que es vulgui mirar a si mateix amb dignitat que acabar
amb la  violència  de  gènere,  acabar  amb la  violència  masclista  en  totes  les  seves  manifestacions.  És
imprescindible renovar el gran assoliment social i polític que va suposar el pacte d'estat contra la Violència
de  gènere,  i  posant  els  recursos  necessaris  per  a  prevenir  aquesta  violència  i  per  a  atendre  les
supervivents.  Els  qui  neguen  la  violència  de  gènere,  els  qui  trenquen  els  consensos,  estan  negant  la
democràcia. 

La participació en la vida pública i la independència econòmica són claus per a l'emancipació de les dones.
El desembre de 2023, hi havia gairebé 9,9 milions de dones treballant al conjunt de l'estat, la qual cosa
suposa  el  47,3%  del  total,  gairebé  la  meitat,  el  màxim  percentatge  aconseguit  en  la  sèrie  històrica.
Comparant-ho amb nivells prepandèmia, l'ocupació femenina ha crescut 3 punts més que l'ocupació dels
homes. 

Gràcies entre altres mesures a la reforma laboral de 2021, ara tenim més ocupació, de major qualitat i més
estable. L'augment del Salari Mínim Interprofessional fins als 1.134 euros (14 pagues/any) en 2024 ha tingut
un impacte especialment positiu per a les dones, ja que, del total de persones perceptores en 2023, sis de
cada deu són dones, per la qual cosa ha estat un factor decisiu a l'hora de reduir la bretxa salarial  de
gènere. 

No obstant això, encara queda molt per fer per a aconseguir la igualtat real i efectiva entre dones i homes en
matèria d'ocupació i de cures. Obtenir la paritat en la presa de decisions i acabar amb la bretxa salarial,
acabar amb la parcialitat involuntària a la qual es veuen abocades moltes dones. És imprescindible fomentar
els serveis de cures des dels serveis públics per a facilitar que la maternitat no penalitzi a les dones en el
mercat laboral, perquè sobre elles recau el pes de les cures. Les conseqüències d'aquest fet no es mesuren
només en termes de renda present, sinó que també condicionen les pensions futures. 

Una vegada més, les dades alerten de la profunda asimetria en els usos del temps de dones i homes.
Segons la recent enquesta del CIS les dones dediquen a les tasques de la llar 172 minuts (gairebé 3 hores)
de mitjana al dia, i ells 127 minuts; les dones dediquen 6,7 hores als seus fills, els homes ocupen gairebé la
meitat: 3,7 hores del seu temps. 

Per això, per a aconseguir la igualtat efectiva hi ha un element clau: modificar els usos del temps. Perquè
l'asimetria en els usos del temps actua en detriment del desenvolupament no sols professional i formatiu,
sinó també personal, de les dones. Menys temps per a dedicar-ho a la formació, a l'estudi i a l'ocupació,
però també a la cura personal o a l'oci. 

És fonamental fomentar la corresponsabilitat perquè les cures siguin una responsabilitat social compartida
entre  dones  i  homes.  Al  igual  que  remoure  els  obstacles  que  enfronten  les  famílies  monoparentals
(encapçalades en més d'un 80% per dones);  les dones rurals,  amb major dispersió de recursos i  més
dificultats  d'accés  a  ells;  les  dones  amb  discapacitat  o  les  migrants,  travessades  per  diverses
discriminacions que augmenten la seva vulnerabilitat. 

Per totes i cadascuna d'elles la lluita en pro de la igualtat i la justícia social és incessant, des d'una aposta
política paritària on les polítiques d'igualtat han de ser transversals i impregnar
el conjunt de les nostres actuacions. 



Davant la necessitat  seguir avançant i  no retrocedir, el  Grup Municipal Socialista presenta les següents
propostes d'acord: 

1. L'Ajuntament de Calvià commemora el Dia Internacional de les Dones, com una data important en el
recordatori  de  les  fites  aconseguides  i  de  totes  aquelles  que  estan  encara  pendents  d'assumir  per
aconseguir una igualtat real, plena i efectiva de les dones.

2. L'Ajuntament de Calvià es compromet a impulsar polítiques de cures des d'una perspectiva feminista per
assegurar la corresponsabilitat entre dones i homes i afavorir la conciliació familiar, laboral i personal.

3. L'Ajuntament impulsarà la Taula Local de Coordinació per a l'abordatge de les violències masclistes i la
Taula d'atenció a les persones en situació de prostitució, amb la participació dels agents implicats en la lluita
contra  la  violència  masclista  amb l'objectiu  d'establir  una  xarxa  de coordinació  dels  recursos d'atenció
existents al municipi i desenvolupar propostes de prevenció i coordinació conjuntes per a millorar la detecció
precoç de casos i la protecció de les víctimes de violència masclista així com informar, formar i sensibilitzar
als professionals i la ciutadania per avançar cap una visibilització de la violència de gènere com a problema
social.

4.  L'Ajuntament de Calvià impulsarà el Pla d'Igualtat  entre dones i  homes a nivell  local com a eina de
transformació social, per optimitzar el desenvolupament personal i professional i eliminar qualsevol tipus de
discriminació i violència cap a les dones, a través del principi de transversalitat.

5. L'Ajuntament de Calvià oferirà a la ciutadania l'accés a formació en temes de igualtat, mitjançant cursos,
xerrades, conferències, etc.

6.  L'Ajuntament  de Calvià recuperarà les Jornades de Prostitució,  referents en el  abordatge de la  més
ferotge de les violències de gènere, així com la relació amb las entitats del tercer sector amb reconeguda
experiència en la atenció a les persones en aquesta situació.

7. L'Ajuntament de Calvià insta el Govern de les Illes Balears a desplegar de manera conjunta el Pla de
Conciliació i Corresponsabilitat per aconseguir transformacions substancials en la vida de les famílies.

8.  L'Ajuntament  de Calvià insta el  Govern de  les  Illes  Balears  a desenvolupar  i  desplegar  el  II  Pla de
Coeducació de les Illes Balears, per tal de fomentar la igualtat, lluitar contra els rols i estereotips sexistes i
prevenir la violència de gènere.

9. L'Ajuntament de Calvià insta el Govern de les Illes Balears a assegurar que es complirà amb els terminis
de construcció dels centres de crisis per a les dones víctimes de violència sexual, aprofitant el finançament
que el Govern d'Espanya ha posat a disposició de les comunitats autònomes.

8. L'Ajuntament de Calvià insta el Govern de les Illes Balears a desenvolupar el I Pla per a la Igualtat de
Tracte i d'Oportunitats per raó de Gènere en el marc de les relacions Laborals i a la Salut Laboral de les Illes
Balears  (2022-2025)  i  a  recuperar  les  subvencions  per  les  Oficines  d'Igualtat  dels  agents  socials  més
representatius de les nostres illes per tal de millorar la equitat entre dones i homes a nivell laboral i fomentar
la salut laboral.

10. l'Ajuntament de Calvià insta el Govern de les Illes Balears a donar suport tècnic a les empreses per a la
confecció dels seus plans d'igualtat, tant a les obligades per llei com a les que no ho estan, a efectes de
promoure mesures d'igualtat i reduir l'escletxa salarial.

11. L'Ajuntament de Calvià insta el Govern d'Espanya a promoure la renovació del Pacte d'Estat contra la
Violència de Gènere i a desenvolupar-lo íntegrament.”

Sotmesa a votació la moció anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en contra i nou vots a
favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i  Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal  i  Tena Iturrizaga).  Voten a favor els regidors del  grup PSOE (Senyores Cuenca Cuenca,  Francés
Gárate, senyors Martorell  Enseñat,  Máñez Gónzález, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells
Sabater, senyor Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).
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12.  MOCIÓ  PRESENTADA PEL  GRUP  MUNICIPAL  DEL  PARTIT  POPULAR  EN  DEFENSA DE  LA
SUPRESSIÓ DE L’IMPOST DE SUCCESIONS.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La supressió de l’Impost de Successions va ser una de les principals promeses electorals fetes pel Partit
Popular de les Illes Balears de cara a les eleccions autonòmiques, insulars i municipals de dia 28 de maig, i
va ser recolzada per la majoria dels ciutadans de les Illes Balears amb el suport obtingut a les urnes. 

En conseqüència, es va incloure també com un compromís essencial en els punts sis i set de l’Acord de 110
punts subscrit entre els grups que donaren suport al nou govern autonòmic balear, fixant-se com un dels
acords prioritaris a complir en els primers dies de govern.

En compliment de l’anterior, el Consell de Govern va aprovar el 18 de juliol de 2023 un primer paquet de
mesures de reforma fiscal en el Decret llei 4/2023 que modifica el Decret legislatiu 1/2023 de Text refós de
les disposicions legals de la Comunitat autònoma de les Illes Balears en matèria de tributs cedits per l’Estat. 

Dit  decret  llei  va  ser  convalidat  pel  Parlament  dia  27  de juliol  de  2023 i  tramitat  en  forma de llei  per
incorporar algunes esmenes de millora, i introdueix importants modificacions a imposts cedits a la comunitat
autònoma, a l’Impost sobre Successions i a l’Impost sobre Transmissions Patrimonials oneroses. 

Tot  allò,  en  virtut  del  previst  a  l’article  30.28  de l’Estatut  d’Autonomia  de  les  Illes  Balears  relatiu  a  la
competència exclusiva en matèria d’ordenació de la Hisenda autonòmica i l’article 129 de l’Estatut relatiu a
les competències en matèria tributària.

En concret, i respecte de l’Impost de Successions i Donacions, el decret llei inclou la seva supressió entre
pares i fills, nets i padrins, i entre cònjuges, tant per causa de mort com per herències en vida mitjançant els
pactes successoris,  per  qualsevol  cabal  hereditari.  A la  vegada inclou  una reducció  entre  altres  graus
familiars propers, com és entre germans i de tios a nebots.

D’aquesta manera, els ciutadans que rebin una herència dels seus familiars directes, no hauran de tornar a
pagar per aquell bé que ja varen pagar els seus pares, padrins o parelles en adquirir-lo. I en qualsevol cas,
amb efectes retroactius a dia 18 de juliol que és quan va entrar en vigor el decret 4/20203. 

Això suposa la finalització d’un impost injust, el més injust de tots, que grava l’esforç i l’estalvi de tota una
vida de feina de la generació dels nostres pares i padrins, els quals a l’hora deixar-nos els seus béns havien
de tenir el patiment de veure les dificultats que suposaria als seus hereus rebre el que els hi volien deixar. 

Però enfront d’aquesta promesa complida, ens trobam ara que en el marc de la negociació dels Pressuposts
Generals de l’Estat per a 2024 que està duent a terme en Pedro Sánchez, s’està negociant la imposició d’un
impost  nacional  a  les  herències.  Tot  dins  la  reivindicació  d’una  harmonització  d’imposts  mitjançant  la
imposició de figures fiscals de caràcter nacional, que contrarestarien la capacitat fiscal de les comunitats
autònomes i per tant invalidaria l’acord de suprimir l’Impost de Successions als ciutadans d’aquestes illes. 

Des del grup popular de l’ajuntament consideram necessari reclamar Pedro Sánchez que desisteixi d’aquest
atac a l’autonomia tributària de les Illes Balears.

Per tot això, el grup Popular proposa al Ple l’aprovació dels següents,

ACORDS 

Primer.- L’Ajuntament de Calvià insta el Govern d’Espanya a respectar l’autonomia fiscal i tributària de les
comunitats  autònomes  i  a  desistir  de  qualsevol  mesura  que  impliqui  harmonitzar  els  imposts  cedits  a
aquestes. 



Segon.- L’Ajuntament de Calvià insta el Govern d’Espanya a respectar la voluntat dels ciutadans de les Illes
Balears, expressada a les urnes el passat 28 de maig, amb l’eliminació de l’Impost de Successions entre
familiars directes.

Tercer.- L’Ajuntament de Calvià insta el Govern d’Espanya a desistir de crear un impost estatal sobre les
herències  que  deixi  sense  efecte  l’eliminació  de  l’Impost  de  Successions  feta  pel  Govern  de  les  Illes
Balears.”

Sotmesa a votació la moció anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i nou vots en contra.
Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy,
Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del
grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena
Iturrizaga). Voten en contra els regidors del grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés Gárate, senyors
Martorell  Enseñat,  Máñez Gónzález, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater,  senyor
Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).
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CONTROL DE L'ACTIVITAT MUNICIPAL.

13.  DONAR  COMPTE  DELS  ACORDS  ADOPTATS  PER  LA  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  PER
DELEGACIÓ DEL BATLE I DEL PLENARI DURANT   E  L MES DE GENER.  

La corporació plenària queda assabentada dels acords adoptats de referència.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=13

14.  DONAR  COMPTE  DELS  CONVENIS  FORMALITZATS  PER  L’AJUNTAMENT  DE  CALVIÀ
CORRESPONENTS AL MESOS DE GENER I FEBRER.

La corporació plenària queda assabentada dels convenis següents:

“Addenda al Conveni de col·laboració entre l’Institut Balear de l’Energia i l’Ajuntament de Calvià per
a la implantació d’instal·lacions fotovoltaiques d’autoconsum col·lectiu en edificis municipals i per al
desenvolupament d’una comunitat energètica local al nucli urbà de Galatzó

Parts

Alejandro Sáenz de San Pedro García, President de l’Institut Balear de l’Energia d’acord amb l’article 7 del
Decret 83/2019, d’11 d’octubre, pel qual s’aproven els Estatuts de l’Institut Balear de l’Energia i en atribució
de les funcions que té conferides.

Juan  Antonio  Amengual  Guasp,  batle  de  l'Ajuntament  de  Calvià,  en  virtut  de  l'acord  de  ple  en  sessió
celebrada el dia 15.06.2019 i que actua en nom i representació de l'esmentat ajuntament d'acord amb el que
preveu l'article 21.1 lletra b) de la llei 7/1985, de 2 d'abril reguladora de les bases de règim local.

Antecedents

El  4  de  maig  de  2022  es  va  signar  el  Conveni  de  col·laboració  entre  l’Institut  Balear  de  l’Energia  i
l’Ajuntament de Calvià per a la implantació d’instal·lacions fotovoltaiques d’autoconsum col·lectiu en edificis
municipals i per al desenvolupament d’una comunitat energètica local al nucli urbà de Galatzó (en endavant,
Conveni).

En el punt 2.2 a) de les Clàusules d’aquest conveni, s’exposen una sèrie d’espais municipals aptes per
desenvolupar-hi  instal·lacions fotovoltaiques.  A més,  s’estableix la  possibilitat  d’incloure altres espais de
mutu acord, mitjançant un annex a aquest conveni.

L’IBE té previst realitzar una instal·lació a l’IES Calvià, de titularitat de la Conselleria d’Educació. No obstant
lo anterior, la part corresponent a l’aparcament de l’IES on es preveu instal·lar-hi pèrgoles fotovoltaiques és



de titularitat municipal. Per aquest motiu, es creu convenient realitzar aquest annex al conveni per incloure
aquest espai.

Clàusules

    1. Incloure a l’apartat 2.2 a) de les clàusules del Conveni tots els espais aptes per a desenvolupar
energies  renovables,  l’espai  corresponent  a  l’aparcament  de  l’IES  Calvià  i  al  vial  d’accés  al  mateix
aparcament per dur a terme la instal·lació en pèrgoles fotovoltaiques, tal  com es descriu en el projecte
d’execució. L’àmbit d’actuació d’aquesta part és la que s’indica en la imatge que s’adjunta a continuació:

2.  Deixar sense efecte les obligacions de l’Institut  Balear de l’Energia indicades en el  punt 2.1 c)  i  d),
relatives a la constitució d’una comunitat energètica ja que aquest autoconsum col·lectiu, finalment, no es
durà  a  terme  utilitzant  aquesta  figura  jurídica,  sinó  que  l’IBE  exercirà  com  a  gestor  de  l’autoconsum
col·lectiu, en els termes establerts en el Conveni.

Palma, 15 de gener de 2024.”

ACORD ENTRE AJUNTAMENT DE CALVIÀ-IFOC AMB CIF P0701100J I GPRO SPAIN DEVELOPMENT
SLU AMB CIF B86744133 PER LA REALITZACIÓ DE PRÀCTIQUES PROFESSIONALS NO LABORALS
DE  L’ESPECIALITAT  FORMATIVA HOTR0208  OPERACIONS  BÀSIQUES  DE  RESTAURANT  I  BAR,
NÚM. D’ACCIÓ FORMATIVA 090/23.

Parts

D’una  banda  Manuel  Mas  Sánchez,  amb  DNI  *****  en  representació  de  l’entitat/centre  de  formació
Ajuntament de Calvià-Ifoc, amb CIF P0701100J i d’altra banda Antonio Ferrer Fernández, amb DNI *****, en
representació de l’empresa/centre de treball Gpro Spain Development SLU amb CIF B86744133, que té
com activitat  econòmica principal  Hotels  i  allotjaments,  actuen amb poder  bastant  en  funció  dels  seus
respectius  càrrecs i  en  l’exercici  de les  facultats  que per  convenir  en  nom de les  entitats  a  les  quals
representen tenen conferides. 

L’empresa/centre de treball Gpro Spain Development SLU amb CIF B86744133 realitza en aquest document
declaració expressa que compta amb tots els permisos i requisits legals per a l’exercici de la seva activitat i
que acompleix amb les seves obligacions fiscals i socials.

     Antecedents

El SOIB en el marc de les seves competències finança o autoritza especialitats formatives conduents a
Certificat de Professionalitat, en aquest cas l'entitat/centre de formació Ajuntament de Calvià-Ifoc durà a
terme el mòdul de pràctiques professionals no laborals d’Operacions bàsiques de restaurant i bar amb núm
de referència 090/23 .

Tal  com preveuen,  la  Llei  30/2015,  de  9  de  setembre,  per  la  qual  es  regula  el  Sistema de  Formació
Professional per a l'Ocupació, i d'acord amb l'article 5 bis del RD 34/2008 que regula els Certificats de
Professionalitat i els articles 23, 24 i 25 de l'Ordre ESS/1897/2013 de 10 d'octubre, pel qual es desenvolupa
el  RD 34/2008,  ambdues entitats  acorden col·laborar  per  fer  un  mòdul  de pràctiques  professionals  no
laborals adreçat a l’alumnat de l’especialitat formativa abans esmentada i acorden subscriure el present
ACORD  PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS,  que  es
desenvolupa d’acord a les següents 

         Clàusules

Primera. El present Acord té com objecte facilitar la realització de pràctiques d'aquells alumnes que realitzin
l'acció formativa núm 090/23, finançada o autoritzada pel SOIB i impartit per Ajuntament de Calvià-Ifoc a
Gpro Spain Development, S.L.U, amb domicili C/Francisco Vidal i Sureda, 23, 07015, Palma i que compta
amb 95 treballadors en plantilla.

Segona. La relació alumne/a-Entitat/Empresa on es realitza el mòdul de pràctiques professionals no laborals
no suposarà més compromís que el derivat del present acord. En cap cas generarà relació laboral.
No obstant això, la realització de les pràctiques determinarà la inclusió en el sistema de la Seguretat Social
de les persones que les realitzin en els termes previstos en la Disposició addicional cinquantena segona del



Reial  decret  legislatiu  8/2015,  de 30 d'octubre,  pel  qual  s'aprova el  text  refós  de la  Llei  General  de la
Seguretat Social. El compliment de les obligacions de Seguretat Social correspondrà a:

(Marcar X a l'opció pactada) 

L'EMPRESA, INSTITUCIÓ O ENTITAT EN LA QUAL ES DESENVOLUPIN LES PRÀCTIQUES (x)
EL CENTRE DE FORMACIÓ RESPONSABLE DE L'OFERTA FORMATIVA 

Tercera. La durada total de les pràctiques, per a un màxim de 6 alumnes, serà de 80 hores totals per
alumne. 

Quarta.  El  contingut  de les pràctiques professionals  vindrà determinat  pel  programa formatiu  de l'acció
formativa a què fa referència el corresponent Reial decret .

Cinquena. L’empresa/centre de treball on facin les pràctiques ha de nomenar un tutor o tutora per a les
activitats que els alumnes duguin a terme en les seves instal·lacions. 

Sisena.  L’entitat/centre  de  formació  ha  de  designar  un  formador  o  formadora  que  és  el  responsable
d’acordar el programa formatiu amb el centre de treball i, juntament amb la persona tutora designada, fer
amb el centre de treball el seguiment i l’avaluació dels alumnes. En aquest sentit, el programa formatiu ha
d’incloure criteris d’avaluació observables i mesurables.

L’entitat/centre  de  formació  és  el  responsable  que  les  pràctiques  es  duguin  a  terme  d’acord  amb  el
programa formatiu, ha de controlar l’assistència dels alumnes i n’ha de comunicar les incidències al SOIB.

Setena. Dur a terme la formació pràctica no suposa, en cap cas, la substitució dels treballs propis del
personal en plantilla.

Abans  de  començar  les  pràctiques,  el  centre  de  treball  ha  de  comunicar  als  representants  legals  del
treballadors els acords o convenis signats, així com una relació dels participants.

Vuitena. El contingut i desenvolupament de les pràctiques pot ser en qualsevol moment objecte de valoració
i supervisió per part del SOIB o altres entitats designades per aquestes.

Novena.  Aquest  Acord es pot  extingir  per expiració del  temps convingut.  Qualsevol  de les parts el  pot
rescindir,  mitjançant  una denúncia d’alguna de les  parts,  que ha de ser  comunicada a l’altra amb una
antelació mínima de quinze dies. 
Igualment,  qualsevol  de  les  parts  pot  excloure  un  alumne o  alumna o  un grup d’alumnes,  per  decisió
unilateral del centre o conjunta d’ambdós, en els casos següents:

    • Faltes repetides d’assistència i/o puntualitat no justificades.
    • Actitud incorrecta o manca d’aprofitament, prèvia audiència a la persona interessada.

Desena. Les pràctiques professionals no laborals seran realitzades en el centre de treball Gpro Valparaíso
Palace and Spa, amb domicili C/Francisco Vidal i Sureda, 23, 07015, Palma, telèfon de contacte 971 400
300 i nom de la tutora Cristina Sañudo. 

L’entitat/centre de formació Ajuntament  de Calvià-Ifoc  ha de facilitar  als  alumnes la targeta acreditativa
d’alumne en formació pràctica, d’acord amb el model facilitat pel SOIB.

Onzena. De conformitat amb l’article 19 de l'ordre TMS/368/2019 de 28 de març, abans del començament
de les pràctiques es posarà en coneixement dels representants legals del treballadors a l’empresa el citat
acord, així com una relació dels alumnes que participen a les mateixes. 

Dotzena. Aquest Acord es mantindrà vigent fins a la finalització del termini d’execució de la resolució.

Calvià, 31 de gener de 2024.”

“CONVENIO  PARA  LA  CESIÓN  DE  USO  DE  UN  ESPACIO  DE  TITULARIDAD  MUNICIPAL  DEL
AYUNTAMIENTO DE CALVIÀ Y DEL INSTITUTO MUNICIPAL DE EDUCACIÓN Y BIBLIOTECAS DE
CALVIÀ (IMEB) A LA ENTIDAD CENTRO MATER MISERICORDIAE



12 de febrero de 2024

REUNIDOS

De una parte, el  Sr. Juan Antonio Amengual Guasp, Alcalde Presidente del Ayuntamiento de Calvià, en
virtud del acuerdo del Pleno extraordinario celebrado el día 17 de junio de 2023, quien interviene en nombre
y representación del Ayuntamiento de Calvià, en uso de las facultades que le confiere la legislación vigente,
con domicilio en la calle Julià Bujosa Sans, Batle, 1, de Calvià, con CP 07184.

De otra, la Sra.Isabel Bonet Saum, Presidenta del IMEB, en virtud de la Resolución de Alcaldía en fecha 18
de octubre de 2023, quien interviene en nombre y representación del IMEB, con NIF Q0700491D, en uso de
las facultades que le confiere la legislación vigente y los Estatutos del IMEB, con domicilio en la calle Julià
Bujosa Sans, Batle, 1, de Calvià con CP 07184.

De otra, la Sra. Bàrbara Mestre Mora, quien actúa en calidad de representante de la entidad Centro Mater
Misericoridae,  con NIF Q0700137C y domicilio  social  en la Calle Francesc Julià,  54 de Palma con CP
07008.

Las tres  partes  se  reconocen mutua y  recíprocamente  la  capacidad legal  necesaria  para  formalizar  el
presente documento, y

MANIFIESTAN

Primero.- Que, de conformidad con lo previsto en la Ley 7/85, de 2 de abril, reguladora de las Bases de
Régimen Local, modificada por la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de Racionalización y Sostenibilidad de
la Administración Local, y en el Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, que desarrolla el Reglamento
de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las entidades Locales, el Municipio, para la gestión
de sus intereses y en el ámbito de sus competencias, puede promover actividades y prestar los servicios
públicos que contribuyan a satisfacer las necesidades y aspiraciones de la comunidad vecinal.

Segundo.- Que, el IMEB, en base al programa Aulas Abiertas, pretende facilitar a las entidades sociales y
asociaciones vecinales un espacio, incluidos los centros educativos en horario no lectivo, donde puedan
desarrollar  sus actividades y conseguir  sus objetivos, a la  vez que este espacio suponga un punto de
encuentro y de referencia para la ciudadanía.

Tercero.- Que, el Centro Mater Misericordiae está inscrito con el número 91 en el Registro Autonómico de
Servicios Sociales desde el 22 de noviembre del 1996 y, en el Registro de Entidades Jurídicas, ambos del
Gobierno de las Islas Baleares. El documento de Política de Calidad establece como finalidad: “servir a las
personas con discapacidad intelectual  y trastornos del  desarrollo  en  un  entorno a  calidad,  dándole  los
apoyos especializados desde una visión integral de la persona para que tengan una vida plena”.

Tiene, entre otros, los siguientes objetivos:
    •  Conocer  y  responder  a  las  necesidades de las  personas  atendidas y  a  sus familias  desde una
sensibilidad humana y social.
    • Mejorar su calidad de vida en la trayectoria vital, promoviendo la formación, la autonomía y vínculos
afectivos.
    • Facilitar la integración y participación en los ámbitos comunitarios.
    • Respetar la dignidad y promover los derechos de las personas.
    • Acompañar espiritualmente a los usuarios y familias.
    • Facilitar el desarrollo profesional y humano de los trabajadores y promover el voluntariado.
    • Asegurar la gestión de servicios públicos prestados con transparencia y alianzas, desde la sostenibilidad
económica y medioambiental, siempre bajo los requisitos de aplicación incluidos los legales.
    • Garantizar la mejora continua en el desempeño de nuestro trabajo y en el Sistema de Gestión.
    • Impulsar el trabajo transversal con la Congregación de las Hermanas Franciscanas.

Cuarto.- Que, en virtud de lo que establece el artículo 3 del Real Decreto 1/2013, de 29 de noviembre, en el
cual se aprueba el Texto Refundido de la Ley General de derechos de las personas con discapacidad y de
su inclusión social, tienen que regir, entre otros, los siguientes principios: el respeto de la dignidad inherente,
la  autonomía individual,  incluida la libertad de tomar sus propias decisiones, y la independencia de las
personas; la vida independiente, la no discriminación, el respeto por la diferencia y la aceptación de las
personas  con  discapacidad  como  parte  de  la  diversidad  y  la  condición  humana;  la  igualdad  de
oportunidades, la igualdad entre mujeres y hombres, la normalización, la accesibilidad universal, el diseño
universal o diseño para todas las personas; la participación e inclusión plenas y efectivas en la sociedad; el



diálogo civil; el respeto al desarrollo de la personalidad de las personas con discapacidad y, especialmente,
de las niñas y los niños con discapacidad y su derecho a preservar su identidad, y la transversalidad de las
políticas en materia de discapacidad.

Por todo el anterior las tres partes

ACUERDAN

Primero.- El objeto de este convenio es la cesión de uso temporal del aula de la tutoría 1 ubicada en el
primer piso, junto a las aulas de quinto y sexto del CEIP de Ca's Saboners, situado en la calle Coloms, núm.
15 (Magaluf), con el fin de desarrollar sus actividades. Esta cesión está enmarcada dentro del Programa de
Aulas Abiertas del IMEB.

Los horarios de uso del aula objeto de cesión serán los siguientes: martes, miércoles y jueves, de 16.00 a
19.00 horas.
Estos podrán ser modificados, previa solicitud al Instituto Municipal de Educación y Bibliotecas, y siempre
con el acuerdo del resto de entidades que utilicen las instalaciones.
Segundo.- El IMEB cede el uso del espacio arriba referenciado en las siguientes condiciones:
    • El IMEB asumirá los siguientes gastos
        ◦ Los gastos relativos al consumo de suministros básicos de agua, luz, limpieza y mantenimiento.
     ◦  Los gastos de línea telefónica, quedando excluidas las llamadas internacionales y las llamadas a
números 900 que no sean de uso gratuito. Sólo se podrán hacer llamadas relativas al fin del presente
Acuerdo.
    • Mantendrá la conservación en óptimas condiciones de salubridad e higiene de los espacios de uso
común.
    • Realizará las reparaciones y reposiciones destinadas al mantenimiento estructural del edificio.
    • El IMEB podrá ejercer en cualquier momento la potestad de inspección, según el artículo 14 apartado
m) de la Ordenanza reguladora de la cesión de uso de locales e instalaciones municipales.
    • El IMEB se reserva el derecho a proponer el traslado de la entidad a otras instalaciones en iguales
condiciones de infraestructura, si por varias causas fuera necesario.
    • El IMEB podrá hacer uso del local si así se considera necesario previa comunicación con la asociación e
intentando evitar que se produzcan alteraciones en la actividad asociativa.
Tercero.- MATER se compromete a utilizar el espacio cedido en las siguientes condiciones:
    • Realizar exclusivamente las actividades propias de la entidad, de tipo asociativo (reuniones, gestión de
la actividad asociativa, organización de actividades…), no dándole un uso diferente. No se podrán realizar
actividades que no estén autorizadas por las administraciones públicas competentes.
    • Tener contratado un seguro de cobertura legal suficiente para sus actividades a realizar en el centro.
    • Asumir los gastos de material de oficina y de las diferentes actividades que se desarrollen.
   • Realizar un uso adecuado de las instalaciones, evitando deterioros innecesarios, así como reparar la
infraestructura y equipaciones que se estropeen o extravíen. No se realizará  ningún tipo de obra por parte
de la asociación.
    • Evitar el uso de los espacios comunes como lugar de almacén de elementos voluminosos que impidan
la completa utilización de los espacios.
    • Respetar los turnos de uso acordados con el IMEB.
   • Informar al IMEB de acontecimientos o actos que se vayan a realizar en el local en lo referente a su
actividad.
   • Restituir al IMEB, una vez extinguido o resuelto el Convenio y en un plazo máximo de quince días, el uso
de los espacios y bienes objeto de la cesión en su estado original, excepto el desgaste causado por el uso.
   • Permitir al IMEB que ejerza la facultad de seguimiento e inspección en el que hace al cumplimiento de la
ordenanza municipal,  facilitando el acceso a los varios espacios y proporcionarle la documentación que
requiera.

Cuarto.- El incumplimiento de cualquiera de las condiciones previstas, faculta al IMEB a resolver el presente
convenio.

Quinto.- El IMEB será el responsable del seguimiento del presente Convenio.

Sexto.- El presente Convenio entrará en vigor a partir de la fecha de su firma, y tendrá una vigencia de 1
año, prorrogable hasta cuatro años adicionales.
Las partes  firmantes del  convenio podrán acordar unánimemente su prórroga por un periodo de hasta
cuatro  años  adicionales,  o  su  extinción,  con una antelación  mínima de  un  mes  antes  de  la  fecha de
finalización de este acuerdo.



Séptimo.- El presente convenio podrá extinguirse por alguna de las causas siguientes:
    • Por finalización de su plazo inicial o de sus posibles prórrogas.
    • Por mutuo acuerdo entre las partes.
    • Por renuncia de la entidad cesionaria o por falta de utilización efectiva de los espacios cedidos.
    • Por la realización de otras actividades no contempladas en el Convenio de cesión o que contravengan el
presente Acuerdo, especialmente actividades económicas con lucro para particulares.
    • Por disolución de la entidad beneficiaria.
    • Por necesidad de uso del local para la prestación de otros servicios públicos que lo requieran.
   • El incumplimiento, por una de las tres partes, de cualquiera de las obligaciones y responsabilidades
expresadas en el presente Convenio y en la ordenanza municipal de referencia.”

“Conveni  de col·laboració entre l’Administració de la Comunitat  Autònoma de les Illes Balears i
l’Ajuntament de Calvià per dur a terme activitats en el municipi per al Dia de les Illes Balears 2024

Parts

Antònia Maria Estarellas Torrens, consellera de Presidència i Administracions Públiques del Govern de les
Illes Balears, en virtut del Decret 9/2023, de 10 de juliol, de la presidenta de les Illes Balears, pel qual es
disposa el nomenament dels membres del Govern de les Illes Balears (BOIB núm. 94 de 10 de juliol de
2023), en representació de l’Administració autonòmica de les Illes Balears i en ús de les atribucions que li
confereixen els articles 11.c) i 80.4 de la Llei 3/2003, de 26 de març, de règim jurídic de l’Administració de la
Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Juan Antonio Amengual Guasp, batle de l’Ajuntament de Calvià, en representació de l’Ajuntament de Calvià
(en endavant, Ajuntament), en virtut de la competència que li atribueixen els apartats b) i s) de l’article 21.1
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i del que preveu l’article 21 de la Llei
20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears.

Antecedents

    1.  L’Estatut  d’autonomia de les Illes Balears,  aprovat  per la  Llei  orgànica 1/2007,  de 28 de febrer,
estableix, en l’apartat 3 de l’article 6, que la diada de les Illes Balears és l’1 de març.

    2. Amb motiu d’aquesta efemèride, l’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, per
mitjà de la Conselleria de Presidència i Administracions Públiques, juntament amb la resta d’institucions que
configuren el sistema autonòmic, i amb la necessària presència i implicació de la societat civil, organitza i
coordina un programa d’actes commemoratiu del Dia de les Illes Balears que contribueixi  a l’enaltiment
col·lectiu dels trets de la identitat comuna, cultural, política i històrica de la comunitat autònoma, com també
dels fets diferencials propis de cadascun dels territoris insulars que la constitueixen.

    3.  En la diada de l’any 2024 es pretén continuar treballant per tal  de consolidar la participació i  el
protagonisme de les corporacions municipals, dins l’àmbit de la vertebració de la cohesió social, institucional
i territorial necessàries, un objectiu prioritari. Alhora, i mitjançant la seva acció, es vol fer un esforç especial
per  aconseguir  la  implicació  dels  municipis  i  els  ens  associatius  de  cada  àmbit  insular  en  el
desenvolupament dels actes i les activitats que han de constituir el programa de la celebració. Tot això, per
fer possible la consolidació i l’arrelament dels sentiments de pertinença comuna a les Illes Balears. Per això,
la  Conselleria  de  Presidència  i  Administracions  Públiques  considera  fonamental  les  fórmules  de
col·laboració amb els municipis en la celebració amb l’objectiu de millorar la descentralització i la participació
en els actes.
       
    4. L’experiència que es deriva de la col·laboració entre la Conselleria de Presidència i Administracions
Públiques i lAjuntament per a l’organització dels actes del Dia de les Illes Balears que es du a terme des de
fa uns anys es valora molt positivament. En conseqüència, es pretén organitzar novament la diada de 2024
des d’aquesta col·laboració institucional amb la implicació i el protagonisme clar del municipi en la diada per
aconseguir que la ciutadania se senti part de la festivitat, participi en els actes i es fomenti l’arrelament del
sentiment de pertinença a les Illes Balears.
       
    5. El Decret 16/2023, de 20 de juliol, de la presidenta de les Illes Balears, pel qual es modifica el Decret
12/2023, de 10 de juliol,  de la presidenta de les Illes Balears, pel qual s’estableixen les competències i
l’estructura orgànica bàsica de les conselleries de l’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes
Balears, assigna a la Direcció General de Relacions Institucionals i  de Relacions amb el Parlament les



relacions  amb  els  municipis,  les  relacions  de  col·laboració  i  cooperació  amb  els  ens  territorials  i
l’organització d’esdeveniments d’interès autonòmic.

    6. Els articles 78 i 79 de la Llei 3/2003, de 26 de març, de règim jurídic de l’Administració de la Comunitat
Autònoma de les Illes Balears, i l’article 47 i els següents de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic
del  sector públic,  estableixen la  possibilitat  que l’Administració subscrigui  convenis de col·laboració i  el
contingut que aquests acords han de tenir.
       
    7. La Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, preveu, en l’article 140, que les
administracions públiques actuïn i es relacionin amb altres administracions i entitats o organismes amb el
principi de col·laboració per a l’assoliment de finalitats comunes d’interès públic.

    8. La Llei 7/2013, de 26 de novembre, de règim jurídic d’instal·lació, accés i exercici d’activitats a les Illes
Balears,  d’acord amb la redacció de la  Llei  6/2019, de 8 de febrer,  estableix,  en l’article  6.1, que «els
ajuntaments  són  les  administracions  competents  per  tramitar  els  expedients,  inspeccionar  i  exercir  la
potestat sancionadora sobre les activitats subjectes a aquesta Llei que es desenvolupin íntegrament dins els
seus municipis.»

    9. El dia 10 de novembre de 2023, mitjançant una Resolució de Batlia, l’Ajuntament ha manifestat la seva
conformitat amb el text del conveni.

Ambdues parts ens reconeixem mútuament la capacitat  legal necessària per formalitzar aquest conveni,
d’acord amb les següents

Clàusules

Primera. Objecte

L’objecte d’aquest conveni és regular la col·laboració entre l’Administració de la Comunitat Autònoma de les
Illes Balears i l’Ajuntament per organitzar activitats commemoratives del Dia de les Illes Balears 2024 que
s’han de fer dins el terme municipal de l’Ajuntament.

Segona. Compromisos de les parts

2.1.  Ambdues  institucions  han  d’establir,  de  comú  acord,  les  prioritats  d’actuació  i  els  criteris  per  a
l’elaboració del programa d’activitats des del punt de vista temàtic, del tipus d’activitats, dies i distribució
territorial. S’ha de procurar incloure-hi activitats de caire festiu o cultural que s’identifiquin amb la cultura
popular de la nostra terra, afavorir la participació ciutadana i implicar-hi tots els nivells de la societat civil.

D’acord amb aquests criteris i prioritats establerts de mutu acord, ambdues institucions han d’aportar idees i
propostes per confeccionar el programa d’activitats que tenguin lloc en el municipi.

2.2. L’Ajuntament es compromet, a més a més, a:

    a) Analitzar la viabilitat de les solucions proposades per ambdues parts.
    b) Dissenyar i proposar les activitats i les accions per celebrar el Dia de les Illes Balears 2024 en el seu
àmbit municipal i que ha de sotmetre a la conformitat de l’Administració de la Comunitat Autònoma de les
Illes Balears.
    c)  Coordinar  i  supervisar  les  actuacions  que s’han  de  dur  a  terme  a  l’efecte  de  garantir  la  bona
organització de l’esdeveniment i fer-ne el seguiment.
    d)  Contractar  les  empreses i  entitats  que participin  en  les  activitats  de  la  diada i  atendre  tots  els
pagaments que se’n derivin.
    e) Comunicar a la Conselleria de Presidència i Administracions Públiques qualsevol incidència en el
desenvolupament  de  l’organització  i  posterior  celebració  de  l’esdeveniment  i,  si  escau,  convocar  amb
aquesta finalitat la Comissió Mixta que preveu la clàusula tercera.
    f) Gestionar els permisos d’ocupació d’espais i desenvolupament de les activitats, els plans de seguretat i
emergències i d’autoprotecció, així com qualsevol altre que sigui necessari, en l’àmbit municipal, pel que fa
a les activitats i les accions, els espais i les persones que s’integrin en tot el que suposi el desenvolupament
del programa establert.
    g) Acordar-ne, quan les activitats que s’hagin de dur a terme es trobin en l’àmbit de les activitats no
permanents, regulades en la Llei 7/2013, de 26 de novembre, de règim jurídic d’instal·lació, accés i exercici
d’activitats a les Illes Balears, d’acord amb la redacció que estableix la Llei 6/2019, de 8 de febrer, l’execució
en els termes que preveuen els articles 6.2, lletra a), i 65 de la Llei esmentada.



    h) Incloure en la programació dels actes del Dia de les Illes Balears totes les activitats que es duen a
terme en el municipi.
    i) Facilitar la participació de les empreses, les associacions, els artesans, les denominacions d’origen i
qualsevol altra representació del món productiu de les produccions típiques o pròpies del municipi.
    j) Promoure i desenvolupar els plans de comunicació adients, per tal d’afavorir la difusió de les activitats
de manera coordinada amb l’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.
    k) Presentar la proposta del programa definitiu de les activitats de celebració del Dia de les Illes Balears al
municipi, com a màxim el dia 9 de febrer de 2024.
    l) Aportar mitjans materials i humans necessaris per dur a terme totes les actuacions anteriors.
    m) Gestionar o acreditar els permisos d’ocupació d’espais i desenvolupament de les activitats, els plans
de  seguretat  i  emergències  i  d’autoprotecció,  així  com  qualsevol  altre  d’obligatori,  en  el  marc  de  les
competències del municipi.

2.3. L’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears es compromet, a més a més, a:

    a) Aprovar definitivament el programa d’actuacions, garantint la coherència amb els esdeveniments que
tenguin lloc en els altres municipis, de manera que en resulti un programa global ben articulat i amb un fil
conductor comú.
    b) Donar suport a l’Ajuntament en l’organització de tots els actes que tenguin lloc en el seu municipi.
    c) Fer una aportació econòmica a l’Ajuntament per un import màxim de 2.000,00 € (IVA inclòs) amb càrrec
a la partida pressupostària 11701 131B02 64000 00 o la que s’aprovi dels pressuposts de la Comunitat
Autònoma de les Illes Balears per al 2024. El pagament d’aquest import s’ha de fer efectiu una vegada que
s’hagi justificat la realització de les activitats i els costs corresponents.

Tercera. Comissió Mixta de Programació, Seguiment i Control

3.1.  Es crea la  Comissió Mixta de Programació,  Seguiment  i  Control  d’aquest  conveni,  que ha d’estar
integrada pels membres següents:

Per part de l’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears:
    a) La directora general de Relacions Institucionals i de Relacions amb el Parlament.
    b) El cap o la cap del Departament de Relacions Institucionals de la Direcció General de Relacions
Institucionals i de Relacions amb el Parlament.
    c) La cap del Servei de Relacions Institucionals.

Per part de l’Ajuntament:
    a) La regidora delegada especial de les àrees de Cultura i Joventut. 
    b) El director general de les àrees de Cultura, Joventut, Participació i Transparència.
    c) La cap del Departament de Cultura.

3.2. A les reunions hi poden assistir, com a assessors, els tècnics que es considerin convenients, d’acord
amb la naturalesa dels assumptes que s’hi hagin de tractar.

3.3. Les funcions de la Comissió són les següents:

    a) Fer el seguiment de les actuacions del conveni i proposar, si escau, les variacions que es considerin
necessàries, sempre que el cost total no excedeixi l’import fixat en aquest conveni.
    b)  Estar  assabentada  de les  incidències,  tant  tècniques  com administratives,  del  projecte  i  de  les
actuacions, i proposar les decisions oportunes.
    c)  Garantir  la  comunicació  fluida  i  l’intercanvi  d’informació  entre  la  Conselleria  de  Presidència  i
Administracions Públiques i l’Ajuntament.
    d) Interpretar, en cas de dubte, les normes i previsions d’aquest conveni i resoldre els conflictes que
sorgeixin a l’hora d’aplicar-les.

3.4. La Comissió es pot constituir i pot adoptar acords utilitzant mitjans electrònics, amb respecte als tràmits
essencials continguts en els articles 17 i 18 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector
públic. En les actes s’ha de deixar constància de les comunicacions produïdes i de l’accés dels membres al
contingut dels acords.

Quarta. Seguretat i autoprotecció

4.1. L’Ajuntament es compromet a complir les mesures de seguretat i la legislació que li sigui aplicable en
els muntatges, l’ús de les infraestructures i qualsevol element que s’empri per al desenvolupament de les



activitats que organitzi i integri en el programa, inclosa la redacció i la tramesa a l’administració competent
del pla d’autoprotecció si és legalment exigible.

4.2. L’Ajuntament assumirà la redacció d’aquesta documentació, que serà signada per un tècnic competent
en matèria d’activitats.

4.3. Les activitats no permanents previstes es tramitaran d’acord amb el que preveu el títol VI de la Llei
7/2013, modificada per la Llei 6/2019. Hi serà aplicable la disposició transitòria tercera de la Llei 6/2019, de
8 de febrer, esmentada.

4.4.  La  Direcció  General  d’Emergències  i  Interior  del  Govern  de  les  Illes  Balears  podrà  sol·licitar  els
aclariments i complements a la informació rebuda per tal d’assegurar el compliment reglamentari en tots els
àmbits de l’organització del Dia de les Illes Balears i del desenvolupament de les activitats integrades en el
programa.

Cinquena. Justificació

L’Ajuntament ha de justificar abans del 31 de juliol  de 2024, mitjançant un certificat de l’interventor,  les
despeses efectuades amb càrrec a la quantia aportada per l’Administració de la Comunitat Autònoma i la
seva vinculació amb l’objecte d’aquest conveni.

També ha de lliurar un informe sobre el desenvolupament de l’esdeveniment, que inclogui una memòria
explicativa  i  gràfica  de  les  actuacions,  una  valoració  del  desenvolupament  del  programa,  el  resum de
participació en cada activitat o acte, la informació de les eventuals incidències, la informació gràfica i de
premsa,  així  com  suggeriments  i  qualsevol  altra  informació,  document  o  element  que  es  creguin
convenients.  Així  mateix,  ha  d’aportar  qualsevol  altra  documentació  justificativa  que  li  requereixi  la
Conselleria de Presidència i Administracions Públiques.

A més, hi ha d’adjuntar l’informe dels mitjans aportats i la gestió feta, en el qual s’especifiqui la dedicació del
personal, els mitjans que s’hi han destinat, etc.

Sisena. Vigència

Aquest conveni és vigent des de l’1 de gener de 2024, o des de la data de signatura, si aquesta és posterior,
fins al 2 de setembre de 2024.

Setena. Resolució i extinció

Són causes de resolució d’aquest conveni el mutu acord entre les administracions signants; l’incompliment
per qualsevol d’ambdues de les obligacions que s’hi  estableixen, amb la denúncia prèvia de l’altra part;
l’exhauriment del termini de vigència del conveni, i qualsevol altra causa prevista en la legislació vigent.

En el supòsit d’extinció del conveni pels motius indicats anteriorment o altres motius diferents a la finalització
del termini de vigència, s’ha de fer la liquidació econòmica i administrativa de les obligacions contretes fins
al moment en què es produeixi l’extinció, sobre la base del que es determina en la clàusula segona d’aquest
conveni.

Vuitena. Resolució de conflictes

Les parts que subscriuen aquest document es comprometen a intentar resoldre en comú les diferències que
puguin sorgir  en l’aplicació i  la interpretació d’aquest conveni.  Les parts es comprometen a resoldre de
manera amistosa qualsevol desacord que pugui sorgir en el desenvolupament d’aquest conveni.

Correspon a la Comissió Mixta resoldre els conflictes que sorgeixin. Si això no és possible, les qüestions
litigioses que puguin afectar la interpretació i l’execució d’aquest conveni correspon resoldre-les a l’ordre
jurisdiccional contenciós administratiu, que és el competent per conèixer d’aquestes qüestions.

27 de desembre de 2023.”

“ADDENDA AL CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE CALVIÀ I EL CENTRE DE BALL DE
MALLORCA (CLUB CBM) PER A LA CESSIÓ D'ÚS DE L'ESPAI MUNICIPAL SALA PALMANOVA



D'una part, el senyor Manuel Más Sánchez, tinent de batle delegat de Mobilitat i Transport, Igualtat, Mon
Rural, Benestar Animal, Manteniment i Cultura de l'Ajuntament de Calvià, i de l'altra, la senyora Maria Pomar
Caballero, en representació del Club CBM de Calvià.

Exposen

    1. L'1 d'agost de 2023, el senyor Manuel Más Sánchez, tinent de batle delegat de Mobilitat i Transport,
Igualtat, Mon Rural, Benestar Animal, Manteniment i Cultura de l'Ajuntament de Calvià, i de l'altra, la senyora
Maria Pomar Caballero, en representació del Club CBM de Calvià, signaren la segona pròrroga del conveni
per a la cessió d'ús de l'espai municipal Sala Palmanova, en el qual s'establí el següent

“PRÒRROGA DEL CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE CALVIÀ I EL CENTRE DE BALL DE
MALLORCA (CLUB CBM) PER A LA CESSIÓ D'ÚS DE L'ESPAI MUNICIPAL SALA PALMANOVA

Parts

Manuel Más Sánchez, tinent de batle delegat de Mobilitat i Transport, Igualtat, Mon Rural, Benestar Animal,
Manteniment i Cultura de l'Ajuntament de Calvià, amb domicili al c. Julià Bujosa Sans, batle, núm. 1, Calvià,
que actua mitjançant Decret de batlia de data 19 de juny de 2023.

Maria  Pomar  Caballero,  en  representació  del  Club  CBM de  Calvià  (en  endavant,  el  CLUB),  amb CIF
G16506065, amb domicili social  al  c. Bernat Clavet, núm. 8, 07006 Palma, per la seva representació té el
poder suficient en virtut dels Estatuts del CLUB.  

Exposen

1. Que l'Ajuntament de Calvià i el CLUB, en data 1 de setembre de 2021, van formalitzar el Conveni de
cessió d'ús de l'espai  municipal Sala Palmanova de Calvià, ubicada en el c. Diego Salvà Lezaún, núm. 2,
amb les condicions establertes en la clàusula segona del Conveni.

El Conveni tenia una durada inicial d'un any, i s'entén renovat anualment fins a un màxim de quatre anys, si
no hi ha denúncia expressa per alguna de les parts, amb una antelació prèvia d'un mes a la finalització del
mateix i s'ha de formalitzar per escrit. 

2. Que l'Ajuntament de Calvià i el CLUB, en data 5 d'octubre de 2021, van formalitzar l'Addenda d'aquest
Conveni a causa del canvi d'horari de la cessió de l'espai, i varen ampliar-lo divendres de 15.30 h a 22 h.

3. Que l'Ajuntament de Calvià i el CLUB, en data 16 d'agost de 2022, van formalitzar la primera pròrroga del
Conveni de cessió d'ús de l'espai municipal Sala Palmanova, amb les condicions establertes en la clàusula
segona del Conveni.

4. Que el CLUB ha manifestat interès a continuar dinamitzant els joves del terme municipal de Calvià en el
ball esportiu i oferir espectacles a la ciutadania de Calvià i, a més, portar el seu nom a nivell nacional i
internacional mitjançant les activitats i les demostracions que es prepararan, i amb aquest motiu presenta
una memòria  de  les  activitats  duites  a  terme i  un  projecte  de  les  activitats  previstes  per  a  la  propera
anualitat, en què acrediten que ho seran sense ànim de lucre.

Per aquest motiu, les parts que intervenen acorden:
   
ÚNIC. Amb tot això, i de conformitat amb l'Ordenança reguladora de la cessió d'ús de locals i instal·lacions
municipals de l'Ajuntament de Calvià, i d'acord amb el que disposa el Conveni inicial subscrit per ambdues
parts en data de 1 de setembre de 2021, s'acorda prorrogar la vigència del Conveni de cessió d'ús de
l'immoble descrit en l'expositiu tercer per un any a partir de la seva signatura amb subjecció a les mateixes
condicions, pactes i efectes que preveu el Conveni esmentat.
 
Cal ampliar el nombre de dies, ja que hi haurà més classes per tal de dur a terme les activitats preparatòries
i de mostra de ball, així com la perfecta preparació dels esportistes per poder representar adequadament el
municipi. A més a més, el club ha anat creixent al llarg d'aquests anys. S'ha comprovat la disponibilitat de la
Sala i s'amplia el nombre de dies a dimarts i dijous, per la qual cosa cal canviar el 2n punt, de  la clàusula
1a, amb el benentès que la modificació no suposa, ni per a l'AJUNTAMENT ni per al CLUB, cap perjudici.

Per tot això, les parts que intervengueren en la firma del conveni, el senyor Más i la senyora Pomar acorden
el següent:



Primer.  Modificar  el  2n  punt,  de  la  clàusula  1a,  del  Conveni  per  a  la  cessió  de  l'espai  municipal  Sala
Palmanova, que queda redactada de la manera següent:

    • “ Els espais cedits seran utilitzats per als fins associatius que els són propis, sense perjudici de ser
compartits per altres entitats associatives o usuaris determinats per l'AJUNTAMENT, amb subjecció a l'horari
següent: 

dimarts, dijous i divendres de 15.30 h a 22 h ”.

Segon. S'afegeix una clàusula al conveni esmentat, que s'enumerarà com a 8 i que queda redactada de la
manera següent:

“Romanen inalterables les restants clàusules del conveni signat en data 1 d'agost de 2023 com que no
s'oposen a la present addenda”.

Calvià, 1 de febrer de 2024.”

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=14

15. ASSUMPTES D’URGÈNCIA.

FOD1. PROPOSTA PER APROVAR L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT AL PROTOCOL DEL PROGRAMA
ESTATAL DE CIRCULACIÓ D’ESPECTACLES D’ARTS ESCÈNIQUES EN ESPAIS DE LES ENTITATS
LOCALS, PROGRAMA PLATEA. 

Sotmesa a votació la inclusió del present punt en l’ordre del dia, s’aprova per unanimitat.

Seguidament es dona compte de la següent proposta:

«El Ministerio de Educación y Cultura, a través del Instituto Nacional de Artes Escénicas y de Música 
(INAEM), puso en marcha, en el año 2014, el Programa Platea, cuya finalidad es la de impulsar la 
programación conjunta de compañías de Artes escénicas y reactivar y enriquecer la programación cultural 
de los municipios. 

Pueden formar parte del programa las entidades locales cuyos espacios escénicos cumplan una serie de
requisitos técnicos y cuenten con una programación estable y profesional de teatro, danza, lírica y circo.
Dado que el Ajuntament de Calvià cumple las condiciones, ha formado parte del programa desde el año
2014, lo que ha permitido incluir en la programación cultural destacadas obras a nivel nacional y traer a
Calvià  artistas  y  compañías de reconocida trayectoria  que,  sin el  programa Platea  sería prácticamente
imposible. Y poder hacerlo, además, a un precio de entrada muy asequible.

En el año 2020, a causa de la pandemia, se tuvieron que suspender diversos espectáculos y desde el
Ministerio  se  decidió  alargar  el  plazo  de  las  representaciones  hasta  febrero  de  2021  incluido,  lo  que
ocasionó que la solicitud de renovación para el año 2021 se limitase al mes de marzo, tal como se ha
continuado para la renovación en los años posteriores. Para la renovación del programa Platea 2024-2025
se abre un plazo que va del 19 de febrero al 15 de marzo de 2024. Las representaciones de esta edición
irán del 12 de septiembre de 2024 al 11 de mayo de 2025.

Vistas las ventajas que supone para el Ajuntament de Calvià contar con espectáculos de calidad excelente a
precios asequibles para nuestros presupuestos, volvemos a solicitar la inclusión en el programa platea para
la próxima edición.

ACUERDO

Aprobar por el Pleno municipal la adhesión del Ajuntament de Calvià al protocolo del Programa Estatal de
Circulación de espectáculos de Artes Escénicas en espacios de las entidades locales, programa PLATEA,
en la convocatòria 2024-2025.”



Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=15

16. PRECS I PREGUNTES.

1. Pregunta formulada pel Sr. Máñez González.

En el parking público situado en la Gran Vía de El Toro, inaugurado el pasado mes de septiembre, hay unos
puntos de recarga de vehículos eléctricos que a día de hoy todavía no están operativos. Pregunta cuándo
tienen previsto solucionar esta deficiencia.

Contesta  el  Sr.  Thomás  Quetglas  que   desde  que  es  va  recepcionar  l’aparcament  el  passat  mes  de
setembre cada setmana han sol·licitat a Endesa la connexió dels punts de recàrrega. Resalta que la part
d’obra està tota feta i  únicament està pendent  de realitzar la connexió. Recentment ja han presentat a
Urbanisme l’expedient per a la concessió de la llicència i actualment s’està tramitant. Espera que en un breu
termini de temps estiguin operatius.

2. Pregunta formulada per la Sra. Portells Sabater.

El passat mes de setembre varen sol·licitar que es posas un senyal de Cediu el pas i es pintés enterra la
mateixa senyalització al carrer Miguel de Cervantes. S’ha posat el senyal però no s’ha pintat el paviment.
Demana quan tenen intenció de fer-ho. 

3. Pregunta formulada per la Sra. Portells Sabater.

Els comenten veïns del carrer Marina de Portals que hi ha dos clots molt grans, un a l’alçada del número 3 i
l’altre entre els números 13 i 15. Demana quan tenen previst arreglar-ho.

4. Pregunta formulada per la Sra. Portells Sabater.

Demana  quan  tenen  previst  reparar  un  boci  d’acera  de  l’avinguda  Rossegada,  davant  el  número  36
completament aixecada per les arrels d’un pi. 

5. Pregunta formulada per la Sra. Portells Sabater.

Veïns del carrer Llaut sol·liciten que es pinti  al  terra un senyal de Cediu el pas, quan s’arriba al carrer
Estepa. Demana si tenen previst fer-ho i quan. 

6. Prec formulat per la Sra. López Expósito.

La avenida Magaluf cuenta con unas estructuras metálicas que contienen luces para su iluminación, una
gran parte de las luces no funcionan, lo que hace que la calle está sumida en la oscuridad, por ello ruega
que las revisen y arreglen.

Le contesta el Sr. Mas Sánchez que los vecinos ya le habían trasladado esa misma queja, por este motivo
ya se ha podado la parte baja de los árboles para que la luz de las luminarias no se vea cortada por la
frondosidad de los árboles y está previsto revisar las farolas para eliminar los puntos oscuros.

7. Pregunta formulada per la Sra. López Expósito.

Reitera una pregunta ya formulada en una pasada sesión. En Magaluf en el parquing donde se ubica la
Escuela de Adultos hay un problema con las caravanas, esta mañana ha contado seis. La problemática no
se debe únicamente a que ocupan plazas de aparcamiento que en esta época utilizan los residentes y
cuando empiece la temporada turística tanto residentes como la gente que viene a trabajar. Además de esta



problemática los propietarios de las caravanas generan ruido y mucha suciedad. Pregunta si piensan llevar
a cabo alguna acción para resolver esta problemática.

8. Pregunta formulada per la Sra. López Expósito.

Señala que los pinos de la calle Miño están llenos de bolsas de procesionaria, resalta que en esa calle se
encuentra el Polideportivo de Magaluf, una de las entradas de colegio público Cas Saboners y la Pista de
atletismo. Pregunta si piensan actuar de alguna manera en esa zona, actuación que entiende debería ser
prioritaria dadas las instalaciones que hay en esa calle. 

Le  contesta  el  Sr.  Mas  Sánchez  que  se  está  trabajando  a  fondo  todos  los  días  para  solventar  esta
problemática, se han priorizado las zonas de parques y cercanías de colegios e institutos. Indica que toma
nota de esa calle para que se revise. 

9. Pregunta formulada per la Sra. Francés Gárate.

En la calle Puig del Teix  faltan varios pilones con el perjuicio de que los vehículos se suben a la acera e
impiden el paso a los peatones. Pregunta cuándo tienen previsto reponerlos.

Informa el Sr. Mas Sánchez que en esa calle se están realizando diferentes acciones, se ha puesto una
nueva zona de “Carga y descarga” para evitar que haya atascos, se pondrá un “Paso de cebra” inteligente,
un radar pedagógico y también se arreglarán los pilones.

La Sra. Francés Gárate agradece las mejoras que se van a hacer y resalta el problema que genera la falta
de pilones no sólo a nivel estético, sino principalmente porque los coches están destrozando la acera.

10. Pregunta formulada per la Sra. Francés Gárate.

La zona ajardinada de la calle Puigmajor, frente al hotel Rei don Jaime, está en mal estado. Las cortezas de
árbol que adornan esa zona se han levantado y ahora que el hotel ya está abierto causan una impresión
que cree es mejorable. Pregunta cuándo tienen previsto arreglarlo.

11. Pregunta formulada per la Sra. Francés Gárate.

Vecinos de la zona del Caló d’en Pallicer, de la playa pequeña,  les piden que se dé un repaso al parque
infantil. Pregunta si les dirán cuándo está previsto revisar su estado. 

12. Pregunta formulada per la Sra. Francés Gárate.

Hace unos meses pidieron el retorno de la “tertulia de portavoces” a Radio Calvià, el Sr. Alcalde indicó que
le parecía una buena idea. Por ello pregunta si una vez adjudicada la concesión de la radio han tomado
alguna decisión al respecto.

13. Prec formulat per la Sra. Francés Gárate.

Ruega que se tomen con más seriedad las fechas de las sesiones plenarias, se ha modificado la fecha del
pleno de este mes y así mismo han cambiado la fecha que se había pactado para la sesión del mes que
viene. Considera que los plenos tienen que sustentar la agenda política y el resto de actuaciones deberían
encajarse  a  las  fechas  previstas  de  las  sesiones  plenarias,  lo  que  no  puede  ser  es  que  cambien
constantemente las fechas de los plenos porque colisiona con la agenda personal de los miembros de su
grupo. 

A esta sesión no han podido asistir  dos miembros de su grupo al encontrarse de viaje, cuando habían
organizado  sus  viajes  para  estar  de  vuelta  el  día  en  el  que  correspondía  celebrar  la  sesión  plenaria
correspondiente a este mes. Han optado por celebrar hoy la sesión a pesar de que les dijeron que nos les
iba bien esta fecha porque  dos miembros del Partido Socialista no podrían asistir.



Pide un mayor respeto a la hora de celebrar las sesiones plenarias ordinarias, porque considera que son el
acto  más importante  del  mes a  nivel  municipal  y  merecen que además  de  todos los  miembros  de la
corporación la ciudadanía sepa que día se celebran. Entiende que se pueda modificar la fecha fijada en
casos extraordinarios, no porque colisionen con temas de agenda del equipo de gobierno, que considera
son los que deberían cambiar de fecha. 

14. Prec formulat pel Sr. Recasens Oliver.

Pide disculpas al  Sr.  Tascón Piña si  lo ha desconcentrado con sus aspavientos,  pero los hace cuando
escucha falsedades e injusticias y entiende que le puedan haber afectado. No obstante es el Sr. Alcalde
quien dirige el pleno y el Sr. Tascón no le puede mentar si después él no tendrá derecho a replica, ni la Sra.
Catalá le puede decir si tiene o no derecho a replica. Quien debe hacerlo es el Sr. Alcalde y si quien se lo
dice es el Alcalde él lo acatará, porque le respeta y pediría a los compañeros del Sr. Alcalde que hicieran lo
mismo. 

15. Pregunta formulada pel Sr. Recasens Oliver.

En  relación  con  las  luces  de  Navidad  señala  que  les  pidieron  por  escrito  copia  de  los  informes  y
comunicaciones con la empresa y lo que les han pasado es lo que la empresa dice. Pidieron los informes y
comunicaciones que ha hecho el Ajuntament ante los incumplimientos de la empresa en ese contrato, y en
su lugar les han enviado un informe de la empresa diciendo que han sido fantásticos y han cumplido con
todo, cuando no es verdad y la ciudadanía lo sabe. 

Parafraseando al Sr. Tascón indica que “el dinero se debe gastar con rigor”, les pide que se apliquen el
discurso porque se está pagando una cantidad muy importante y la empresa ha incumplido.

Reitera su pregunta, existen informes técnicos  del director del contrato o de los responsables  políticos en
dónde se vea reflejado el incumplimiento de la empresa. Tales informes, de existir, van a servir para tomar
medidas.

16. Pregunta formulada pel Sr. Recasens Oliver.

Los vecinos de Son Caliu están preocupados por la posible retirada de unos setos de la calle Burgos que
están  muertos  o  enfermos,  el  pasado  mes  de octubre  ya  aludió  a  esta  problemática,  que  cree  debió
considerarse como un ruego porque posteriormente hablando con el responsable de zona, el Sr. Tascón, le
comentó que no le había llegado esta información y que había tenido conocimiento de la misma a través de
los vecinos.

Traslada la petición de los vecinos de Son Caliu de que esos setos o árboles no se eliminen sino que se
repongan. Además, también solicita un refuerzo de la jardinería de Son Caliu porque está muy dejada y cita
a modo de ejemplo que en la Rotonda 6 hay un arbusto que sobrepasa lo que es su alcorque generando
situaciones de peligro. Asimismo, hay tres alcorques de reciente creación que no tienen riego, pregunta si
saben que pasará con esos árboles con la sequía actual, menos se entiende cuando en esa zona hay riego
regenerado de tercera generación. 

Añade que además la empresa de jardinería ha dejado regueros de aceite, no sabe si de la maquinaria o
vehículos.   También hay zonas de acopios de obras en zonas verdes en las que se acumulan pales y restos
de obra durante semanas. Desaparecen las tapas de farolas y no las reponen, lo que supone un serio
peligro. 

Finaliza diciendo que de todos los hechos que ha citado tiene fotografías que les puede enseñar.

Le contesta el Sr. Tascón Piña que lo que no puede ser es que afirmaciones que después se contestan por
escrito se las lleven para leer y las guarden. No  tiene sentido hablar del vecindario de Son Caliu en nombre
de alguien. Le recuerda que los setos muertos a los que se ha referido vienen de la pasada legislatura, no
se han muerto ahora, y este asunto ya lo trató en una reunión que él convocó con el presidente de la
asociación de vecinos y trasladado a la asociación de la tercera edad y se les ha explicado lo que se iba a
hacer y se trata de una acción que ya está en marcha. A esas reuniones asiste gente que escucha y
después vienen ustedes a pedir qué es lo que vamos a hacer, lo que le parece lamentable.



El Sr. Recasens Oliver recalca que en su primera intervención ha dicho que en el pleno de noviembre ya
planteó esta problemática y en esa fecha el Sr. Tascón no se había reunido ni con la tercera edad ni con la
asociación de vecinos.
 

17. Pregunta formulada pel Sr. Recasens Oliver.

En esta  sesión  han  hablado  de  las  subvenciones  a  los  agricultores  y  han  dicho que este  año  se  ha
presupuestado menos dinero porque el año pasado no se gastó toda la partida y han añadido que si este
año hay más solicitudes se ampliará la partida y habrá más dinero. Afirma que su grupo no quiere esto, lo
que defienden es que haya más dinero para que los agricultores cobren más, porque lo que necesitan con
estos dos años de sequía es más dinero. Por ello pregunta, van a aumentar la partida en el importe que se
concede a cada agricultor tal y como propone el PSIB-PSOE en este pleno. 

18. Pregunta formulada pel Sr. Molina Jiménez.

La legislatura pasada se abrió expediente de ejecución urbanística para que se arreglara y adecentara el
molino situado en el frente de Son Ferrer, Son Llebre frente al Erosky, algo que redundaría en una mejora
sustancial  de  la  zona.  Pregunta  si  podrían  informarle  de  en qué estado  se  encuentra  dicha orden de
ejecución y en todo caso solicita que se continúe impulsando la misma. 

19. Pregunta formulada pel Sr. Molina Jiménez.

Con el objeto de mejorar la circulación de los vehículos por las diferentes calles de Son Ferrer y para
mejorar la seguridad solicita se pinte el eje central de las calles  de doble sentido más concurridas, eje que
actualmente no está pintado, lo que evitará conflictos entre conductores y dará mas fluidez al tráfico rodado.
Solicita el pintado del citado eje en las calles: Pelicà, Condor (tramo desde calle Águila a calle Falcó), can
Ferrer (tramo desde Tudó a calle Falcó), Girfalc (tramo desde la calle Cóndor a calle Albatros), Ocell del
Paradís (tramo desde calle Tudó a calle Falcó) y Milana (tramo desde la calle Aguila a calle Falcó).

20. Prec formulat per la Sra. Rojano Pérez.

En la calle Can Marçal, a la altura del número 20  hay dos agujeros en el asfalto que se van haciendo más
grandes y pueden causar un peligro principalmente a los vehículos de dos ruedas. Ruega su arreglo a la
mayor brevedad.

21. Pregunta formulada per la Sra. Rojano Pérez.

En  Calvià  vila  hay  un  único  punto  de  recarga  para  vehículos  eléctricos  sito  en  el  aparcamiento  del
ayuntamiento, lleva varios meses sin funcionar. Pregunta si tienen constancia de este problema y solicita
procedan a su arreglo lo antes posible.

22. Pregunta formulada per la Sra. Rojano Pérez.

Pregunta  si  van  a  instalar  más  puntos  de  recarga  en  Calvià  vila  y  en  el  resto  del  municipio.  En  el
presupuesto municipal para el año 2024 han presupuestado únicamente para esta finalidad 4.500 euros,
cuando su coste es mucho más elevado, por ello entienden que no tienen previsto instalar más, por ello
solicitan se incremente esta partida en la cantidad necesaria para poder instalar mas puntos de recarga.

23. Pregunta formulada per la Sra. Muñoz Alcaraz.

Pregunta cuánto tiempo consideran oportuno que debe transcurrir desde que se notifica una incidencia
hasta que se resuelve. El pasado mes de julio preguntó cuándo estaba previsto que se reparará un bache
que hay en la calle Tenis de Palmanova. En ese momento el Sr. Mas le contestó que no lograron encontrar
el bache. Posteriormente en el pleno del mes de octubre tras haberle mostrado al Sr. Mas una foto del punto
exacto donde se encontraba el bache volvió a preguntar cuándo estaba prevista su reparación.



La respuesta literal del  Sr.  Mas fue:  “No entendemos las prisas que le vienen ahora pudiendo haberlo
arreglado cuando era usted regidora de zona”.  Estamos en el mes de febrero y el desperfecto sigue sin ser
arreglado, cree que siete meses es tiempo mas que suficiente. Por ello vuelve a hacer la misma pregunta
cuándo tienen previsto repararlo.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240226&punto=16

A continuació la Batlia lliura a Secretaria les contestacions a les preguntes formulades en la sessió plenària
de dia 30 de gener de 2024, de les quals a continuació es transcriuen les contestacions:

1. Pregunta efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez.

Los vestuarios colindantes al campo de fútbol del polideportivo municipal de Santa Ponça llevan más de 4
meses sin poder utilizarse. Pregunta si tienen pensado arreglarlos y en caso afirmativo cuándo van a llevar
a cabo esa mejora y en qué consistirá.

Respecto a la iluminación de los focos ya en el pleno de septiembre solicitó que se arreglaran los que
estaban en mal estado. Desde el club les indican que los han arreglado. 

No obstante, desde el club le trasladan que el problema no se ha solucionado y sigue habiendo problemas
de  iluminación porque hay unos pinos alrededor del campo que habría que podar, ya que a pesar del
arreglo de los focos sigue sin verse bien todo el campo.

Resposta del Sr. Tascón Piña

Las deficiencias en las instalaciones deportivas municipales son muchas más de las que imaginábamos
como consecuencia de un mantenimiento insuficiente e inadecuado durante los últimos años.

Estamos trabajando de forma rigurosa con la finalidad de mejorar esta situación.

En concreto, respecto a los vestuarios de Santa Ponça, el sistema de saneamiento ha quedado totalmente
inutilizado, por lo que no se pueden utilizar ni vestuarios ni baños. 

Estamos trabajando en una reestructuración del espacio.

En cuanto a la iluminación, como le han informado, ya hemos subsanado las deficiencias en esta y otras
instalaciones que también presentaban muchas deficiencias. En cuanto podamos se procederá a la poda
para mejorar la visibilidad.

2. Pregunta efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez.

La Amipa del Puig de Sa Morisca le ha trasladado las siguientes cuestiones:  dada la ubicación de los patios
y el aumento de la temperatura, sobre todo en verano, solicitan apostar por el sombreado de zonas, por ello
pregunta si  van a instalar alguna estructura para dar sombra en los patios, con  especial relevancia en
aquellos en los que se realizan actividades en verano.

Resposta de la Sra. Bonet Saum

En fecha 21/02/2024 recibimos, mediante correo electrónico, la petición por parte de la AMIPA del centro,
indicando que llevan MUCHO tiempo solicitando dicha inversión al Ayuntamiento. 

Nos cuesta entender que ustedes en sus 8 años de gobierno no hayan actuado ante esta petición, teniendo
en cuenta que venimos sufriendo veranos adelantados y muy calurosos desde hace años.

Por nuestra parte, tras la primera puesta en conocimiento de dicha petición, la trasladaremos al Consejo
Escolar del centro en su próxima convocatoria, con las propuestas y consideraciones llevadas a cabo por el
técnico de Infraestructuras del IMEB.

3. Pregunta efectuada pel  Sr. Martínez Rodríguez.



Respecto al ambicioso plan de arbolado que han anunciado para Calvià, 
¿Incluye a los colegios?, si es así, solicita les hagan llegar los proyectos para dotar zonas sombreadas.

Resposta del Sr. Thomás Quetglas:

El plan anunciado incluye todos los espacios y edificios públicos de nuestro municipio.
En cada proyecto que se ejecute con tala de arbolado, habrá un anexo específico del lugar
donde se procederá al nuevo plan de plantación.

4. Pregunta efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez.

Los colegios les han comunicado que este año se ha reducido a la mitad el material a su disposición para
celebrar San Antonio: mesas, sillas y leña.  Pregunta a qué se debe esa reducción y si podrían hacerles
llegar la distribución de materiales realizada para dichas actividades.

Diferentes asociaciones vecinales les han planteado lo mismo en relación con los “foguerons”,  por ello
también solicita les hagan llegar la distribución de material para todos los eventos realizados durante estos
“foguerons”.

Resposta del Sr. Fuentes Mackintosh

Como cada año, se reparte el material que se dispone. En los días que hay material, se reparte todo lo que
se solicita. Cuando hay varias peticiones se hace una repartición equitativa.

6. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate.

Querría preguntarles cuándo está prevista la adjudicación de las viviendas de Santa Ponça, si ya hay una
fecha prevista y si la hay saber cuál es, porque la gente pregunta y su grupo no puede dar esa información y
les remite evidentemente al equipo de gobierno

Resposta del Sr. Bujosa Arbona:

El 1 de febrero se ha publicado en el BOIB el listado provisional facilitado por el IBAVI.

Ahora los solicitantes tienen 10 días hábiles para poder hacer alegaciones en caso de que hubiera hecho la
inscripción y su nombre no apareciera en dicha lista. 

Después publicaremos la lista definitiva y entonces el Ayuntamiento empezará a solicitar la documentación
para poder baremar. 

Le puedo asegurar que la baremación se realizará con la mayor celeridad posible pero a día de hoy es
imposible dar una fecha determinada. 

10. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

El vecindario de Son Caliu está preocupado por el modo de gestionar del equipo de gobierno. En plenos
anteriores ya se ha referido a que se está incrementando la suciedad y la falta de mantenimiento de las
zonas verdes. Los vecinos le preguntan de forma reiterada si ¿va a ser esta la forma de trabajar del nuevo
equipo de gobierno? 

Cita como ejemplo que han decidido poner césped en una pista deportiva que está inclinada en la calle
Burgos, lo que es una buena idea, una actuación así ya se hizo en Son Caliu y la verdad es que funcionó
muy bien. Ahora bien cree que hubiese sido mejor, ya que hacían esa mejora, que se hubiese nivelado la
pista. Informa que su grupo tenía pensado hacerlo así.

Está muy bien que pusiesen el césped el pasado mes de diciembre, sin embargo se fueron de la zona y
dejaron allí  los rollos de césped que sobraron detrás de la portería. Ante esta actuación los vecinos le
preguntan si es así como trabaja el consistorio. Por este motivo pregunta si han dejado los rollos de césped



por olvido. Si es así pediría que den las órdenes oportunas para finalizar el trabajo.  Y le indiquen si esta es
su forma de trabajar, para poder trasladar su respuesta  a los vecinos.

Resposta del Sr. Tascón Piña:

Sr. Recasens, para próximas ocasiones, como veo que es recurrente que usted se pronuncie sobre “el
vecindario” de Son Caliu como si tuviera una conexión directa y personalizada con cada uno de los vecinos,
le agradecería que fuera más riguroso con sus afirmaciones, porque están muy alejadas de la realidad.

En el Pleno anterior hizo referencia a que la ciudadanía y las asociaciones de Son Caliu estaban ansiosas
por conocer al equipo de Gobierno… Una afirmación rotundamente falsa, como usted bien sabe, y que ha
sorprendido a los representantes de dichas asociaciones al comentarlo con ellos.

En el último pleno informa que existe preocupación del “vecindario” por la forma de trabajar del equipo de
gobierno. El vecindario es el conjunto de los vecinos, y usted se sigue pronunciando en su nombre faltando
a la verdad. No creo que esta forma de actuar sea la que los vecinos de Son Caliu esperan de usted.

Para su información, le diré que hemos recibido numerosas felicitaciones de vecinos y de miembros de las
Asociaciones de Son Caliu por las gestiones realizadas en los últimos meses y que hacía años que venían
solicitando sin obtener respuesta del equipo de gobierno del que usted formó parte.

Por otro lado, en su pregunta usted reconoce que ha sido buena idea poner césped en el mini campo de
fútbol  que hay en la  zona de ocio infantil  de Calle  Burgos.  Como sabe,  esa zona tenía un pavimento
defectuoso y peligroso, como puede verse en la fotografía, era un suelo de tierra con piedras, irregular y que
suponía un peligro ante cualquier caída.

             

Este equipo de gobierno ha ejecutado una actuación de mejora consistente en la compactación del terreno,
la aportación de 4 toneladas de grava…. y la reutilización de un césped artificial dando una segunda vida…



  
Se trata de una actuación de mejora que los vecinos venían pidiendo insistentemente al anterior equipo de
gobierno, del que usted formaba parte, sin que hicieran nada al respecto.

Sorprende, que 8 meses después de dejar de gobernar y habiendo tenido tantos años para ejecutarlo ahora
manifieste que su grupo “tenía pensado hacerlo…” y además,  nivelar  el terreno.  Podría también haber
añadido en su pregunta que iban a hacer una cubierta para aprovechar el espacio los días de lluvia y
también aquellos en los que las temperaturas son muy elevadas…

La ciudadanía quiere políticos que piensen, no cabe duda, pero agradecen mucho más a aquellos que
además de pensar, ejecutan.

Para finalizar, aclararle que el césped se empezó a colocar el 29 de diciembre de 2023, tras las obras de
compactado… finalizando la actuación sobre el 9 de enero de 2024. 
Una obra de estas características requiere de unas semanas para el asentamiento del terreno y finalizar los
trabajos  de  sujeción… Por  este  motivo  se  dejaron  rollos  detrás  de  la  portería  para  poder  finalizar  los
trabajos una vez asentado el terreno.

El resultado de la actuación, como sabe, es que los vecinos de Son Caliu pueden disfrutar ahora de un
espacio de ocio más seguro.



11. Pregunta efectuada per la  Sra. Cuenca Cuenca.

En las pasadas sesiones plenarias de octubre y noviembre utilizaron la fórmula del ruego para informarles
de que había aceras levantadas. Señala que no han atendido el ruego realizado en relación con el estado
de la acera de la calle principal de la urbanización Galatzó, no sabe si ha sido por olvido o por desidia.

Pregunta si tienen previsto atender el ruego. 

Resposta del Sr. Mas Sánchez

Después de 8 años de gestión Socialista, nos hemos encontrado el municipio en muy mal estado, no solo
hay roturas en Galatzó, las hay en prácticamente todo el municipio.
El parte para que se arregle ya se tramitó, ahora falta que llegue su turno, como comprenderán tienen una
lista larga que atender, la cual estamos trabajando para aligerar

12. Pregunta efectuada per la Sra. Cuenca Cuenca

La Sala polivalente del Pavelló Galatzó se utiliza como almacén desde que terminó el Parc de Nadal. Los
vecinos han pedido en un par de ocasiones si se pueden retirar los rollos que dejaron para que la sala
pueda ser utilizada

Resposta del Sr. Tascón Piña

La sala polivalente  del  Pabellón Galatzó no se  utiliza como almacén desde que terminó el  Parque de
Navidad. El material que hay en estos momentos es exactamente el mismo que había con antelación al
parque de Navidad.

Concretamente, el material del que hablamos es el suelo protector que se compró en la anterior legislatura y
que no se había utilizado nunca. El aumento de espacio de almacenaje de ese material se debe a que antes
de su primer  uso,  los  rollos podían guardarse en posición vertical  ocupando menos espacio.  En estos
momentos, por las características del material (peso, estabilidad…), se desaconseja el almacenamiento en
vertical por motivos de seguridad.

La Sala sigue pudiéndose utilizar porque el 75% del espacio está disponible. No obstante, y a pesar de las
dificultades de espacio, estamos buscando posibles soluciones para su almacenaje.

 
13. Pregunta efectuada pel Sr. Molina Jiménez.

Formula una pregunta dirigida al Señor Mas, responsable del área de Mantenimiento, y al señor Fuentes
con referencia a lo siguiente, en la calle Mussol de Son Ferrer, la calle más comercial de son Ferrer, a
principios de diciembre se instalaron las luces de Navidad las cuales han estado todas las fiestas sin lucir ni
de día ni de noche, no se sabe por qué. 

Los comerciantes de la calle están muy enfadados por la falta de encendido del alumbrado de Navidad,
teniendo en cuenta que en la misma hay numerosos comercios. 

Pregunta qué ha pasado con estas luces, qué motivo ha hecho que no se  encendieran ni una noche, por
qué ningún responsable se ha percatado de este error. 

Resposta del Sr. Mas Sánchez

Después de consultar a los bares y comercios de la zona el año pasado tenían el mismo problema con el
cuadro de luces. Estamos trabajando para que no salten las luces este año.

14. Pregunta efectuada pel Sr.  Molina Jiménez.

El pasado miércoles 17 de enero se celebró un “fogueró” en la calle Rosinyol, de 12 a 24 horas, no saben
quién ni por qué se autorizó. En los preparativos había vallas, sillas, mesas, leña, torradoras,  alumbrado de
refuerzo y cinco baños químicos, con lo que cuestan, y presencia policial. Al “fogueró” asistieron únicamente
25 o 30 personas. 



Pregunta quién organizó este evento, quién solicitó este derroche de baños químicos, todo ello teniendo en
cuenta que cuatro días antes la asociación de vecinos de Son Ferrer ya había celebrado un “fogueró” con
un éxito de participación récord. 

Pregunta  también  qué  coste  económico  ha  supuesto  esta  fiesta  incluyendo  las  horas  de  personal  de
mantenimiento y policía.

Resposta del Sr. Fuentes Mackintosh

El día 17 de Enero se celebra en toda Mallorca Sant Antoni una de las festividades más arraigadas y
queridas por los ciudadanos. Por petición vecinal se solicitó dicho evento ,lo cual yo, como concejal de zona
acepté y seguiré aceptando eventos, que me pidan y se puedan realizar para los vecinos de Son Ferrer.
Adjunto coste del evento.

Pregunta Nº 18 efectuada por la Sra. Rojano Pérez.

En la carretera de ses Quarterades se están haciendo unas obras, pregunta si podrían informarles de qué
se trata y cuánto tiempo está previsto que duren. En el día de hoy también se han empezado  unas obras en
la avenida de Es Capdellà, solicitá también información de las mismas.

Asimismo, pregunta si han informado previamente de ambas obras a los vecinos afectados, porque les han
llegado quejas de que se han encontrado con las obras sin previo aviso.

Resposta del Sr. Thomás Quetlgas:

La obra de Ses Quarterades la ejecuta Hidrobal, y le adjunto la ficha de la inversión.

En cuanto a la información a los vecinos afectados, Hidrobal desde siempre, sólo lo anuncia en su página
Web. 

En cuanto a la obra de Avda. Capdellà, la ejecuta Calvià 2000, adjunto ficha de la inversión.

Aprovecho  para  comunicarle  que  la  obra  no  está  acabada  porque  se  han  encontrado  tuberías  de
fibrocemento y se esperaba encontrarlas de hormigón. El fibrocemento lleva amianto y se está redactando
un proyecto especial con una empresa autorizada. 

Se comunicó a los vecinos afectados a través de un buzoneo. 

20. Pregunta efectuada pel Sr. Cuadros Martínez.

En junio del año pasado se abrieron unos cinco metros de zanja delante del Hotel Playas de Peguera,
concretamente en la acera, cuando la cerraron no pusieron las baldosas sino que dejaron un parche de
cemento. Recuerda que él ya pidió que lo arreglaran en el pleno del mes de septiembre pero a fecha de hoy
todavía está sin arreglar. Por ello pregunta si hay algún motivo por el que no se haya arreglado y si tienen
intención de arreglarlo. Resalta que la zanja se encuentra en pleno Bulevard y que ya estuvo en ese estado
toda la temporada turística pasada, espera que para esta temporada turística la zona esté decente.

Resposta del Sr. Thomás Quetglas

Le remito fotos actuales de la reparación a la que usted se refiere

22. Pregunta efectuada por la Sra. Muñoz Alcaraz.

En el Paseo del Mar de Palmanova desde el cruce de la avenida de la Playa hasta el parque infantil de la
fuente del agua, en ambas aceras hay numerosos pinos, alrededor de 80, las raíces de la gran mayoría han
roto los alcorques o han levantado las aceras. Hace un par de meses leyeron en prensa que el Ajuntament
tiene un nuevo plan de choque contra el arbolado en mal estado y se hablaba de distintas zonas, entre ellas
Palmanova, con este plan pretenden la renovación de la mayoría del arbolado urbano, tras leer la noticia no



queda muy claro si van a sustituir el arbolado enfermo o todo aquel cuyas raíces estén dañando las aceras
o el asfalto. 

Pregunta  en  el  caso  concreto  de  Palmanova  cuántos  pinos  tienen  pensado  eliminar  y  sustituirlos  por
grandes jardineras.

Resposta del Sr. Mas Sánchez

El  plan  de  choque irá  dirigido  principalmente  a  los  árboles  ornamentales  o  para  aquellos  árboles  que
representen algún peligro para la ciudadanía.
Como usted bien sabe, los pinos del Paseo del Mar de Palmanova, son pinos casi centenarios que gozan
de buena salud, en este caso se va a mirar de arreglar las aceras pero no se puede decir ahora mismo si se
va a cortar un pino o no y mucho menos cuantos, ya que esto dependerá de los informes técnicos del
ingeniero.

23. Pregunta efectuada per la Sra.  Muñoz Alcaraz.

En el Paseo de la playa del Carregador también de Palmanova, en los bajos del restaurante Ciros, hay unos
baños desde hace muchos años gracias a un convenio firmado entre la propiedad y el ayuntamiento. En
base al convenio los baños deben permanecer abiertos los 365 días del año y a cambio el restaurante
disfruta de la explotación de las terrazas que dan al Paseo, además el restaurante debe encargarse de la
limpieza y el mantenimiento de los baños.

Algunos vecinos le han comentado que los baños están cerrados desde que el restaurante cerró, lo que ha
comprobado personalmente en varias ocasiones.  Dado que según anunció este equipo de gobierno quieren
mantener las playas abiertas y en condiciones los 365 días del año cree que sería bueno que hubiera al
menos un baño para poder ser utilizado.  

Pregunta si saben el motivo por el cual los baños están cerrados y si el convenio con la propiedad ha sido
modificado. Si es así solicita les faciliten una copia del nuevo convenio y si no es así les ruegan insten a la
propiedad a cumplir con lo acordado.

Resposta de la Sra. Monserrat Mayol

1) El Convenio a que hace referencia fue firmado en fecha 20 de enero de 1999 y establece que
“mediante este convenio, ceden al Ajuntament de Calvia el uso público y gratuito de una zona de 39,70 m2.
existente en la planta inferior de dicho establecimiento, situada al mismo nivel que el Paseo Marítimo, que
se destina a aseos públicos y se detalla en el plano adjunto a este Convenio. Como quiera que una parte de
este espacio, que se delimita en el mismo plano, está emplazado en zona de dominio público marítimo-
terrestre y sujeta, por tanto, a la concesión administrativa referenciada, su uso por el Ajuntament de
Calviá  se  supeditará  a  las  condiciones  y  tiempo  de  duración  de  la  concesión  o  sus  prórrogas
autorizadas por el organismo competente en materia de Costas.”

2) Revisado el  expediente  relativo  a  la  citada concesión,  con fecha 22 de noviembre  de 2022 la
Demarcación de Costas en les Illes Balears solicitó informe a este Ayuntamiento, en relación a la prórroga
de  la  mencionada  concesión,  informándose  favorablemente  condicionado  al  cumplimiento  de  las
siguientes prescripciones:

“Los aseos que se encuentran ubicados en la planta Baja del sótano e indicados en el punto II
Prescripciones del PCPP deberán cumplir los siguientes requisitos:
1. Deberán tener uso público y no exclusivo para los clientes del establecimiento.
2. El mantenimiento, limpieza y dotación de fungibles de los aseos corresponderá al responsable de la
concesión administrativa.
3. Deberán estar abiertos al público en general en los siguientes horarios:
De 1 de abril a 31 de octubre de 9 a 21 horas.
De 1 de noviembre a 31 de marzo de 9 a 15 horas.”

3) No obstante, a día de hoy, no se tiene constancia del otorgamiento, por parte de la Demarcación de
Costas, ahora Conselleria del Mar, de la referida prórroga del título concesional .

4) Es por ello, que tratándose de una concesión administrativa en Dominio Público Marítimo Terrestre,



competencia por tanto de otra Administración, este Ayuntamiento no puede realizar actuación ninguna al
respecto con la propiedad, hasta que se le notifique el citado título concesional.

Atès que no hi ha més assumptes per tractar, a les catorze hores i divuit minuts del dia de la data, s’aixeca
la sessió, de la qual jo, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental,                                                                  El batle,


